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Obvezen starševski dopust za 
očete – resna zadeva ali le »kost 

za glodanje«?
Predlog novele zakona o starševskem var-

stvu in družinskih prejemkih določa, da bodo na 
porodniški dopust, vsaj za en mesec, morali po 
novem tudi očetje. Prvih 105 dni porodniškega 
dopusta takoj po porodu otroka bo še vedno pri-
padalo materi otroka, preostalih 260 dni pa si 
bosta morala oče in mama otroka razdeliti.

Vsak izmed njiju ima pravico do 130 dni, ki 
jih lahko preneseta drug na drugega, z izjemo 
tridesetih dni, ki jih bo moral z otrokom obve-
zno preživeti oče. Navedeno rešitev, ki bo mate-
ram skrajšala porodniški dopust za en mesec, 
na ministrstvu za delo, družino, socialne zade-
ve in enake možnosti predlagajo zato, ker želi-
jo povečati enake možnosti moških in žensk na 
trgu dela.

Zakonska novela je takoj po objavi v javnosti 
doživela buren odziv. Kot je mogoče razbrati iz 
rezultatov ankete, ki so jo izvedli pri časniku De-
lo, večina (63 odstotkov anketiranih) nasprotu-
je predvideni spremembi opredelitve starševske-
ga dopusta, podpira jo 29 odstotkov vprašanih, 
osem odstotkov pa se jih do tega vprašanja ni 
želelo opredeliti.

Dodatne polemike o starševskem dopustu je 
s svojo izjavo povzročil generalni sekretar Zdru-
ženja delodajalcev obrti in podjetnikov Slovenije 
Igor Antauer, ki je ocenil, da predlagana zakon-

ska rešitev, ki predvideva, da starša delodajalca 
zgolj seznanita z dogovorom o koriščenju star-
ševskega dopusta, ni dobra, ker bi bilo (po nje-
govem) smiselno, da pri odločitvi o tem sodelu-
je tudi delodajalec. Antauer predvideva, da bo 
v primeru sprejema takšne rešitve delodajalec 
odreagiral na ta način, da bo počakal na prvo 
napako takega delavca in mu dal odpoved ozi-
roma bo to upošteval pri odločanju o tistih, ki jih 
bo odpustil.

Takoj se je oglasil zagovornik načela enako-
sti Boštjan Vernik Šetinc in izrazil zgroženost 
nad prostodušnostjo priznanja, da delodajalci, 
kot je zapisal, odgovorno starševstvo delavcev 
dojemajo kot nadležno. Še bolj je zgrožen nad 
tem, da je diskriminacija kot odziv na zakon-
ske spremembe pričakovan, ne pa skrajno ško-
dljiv eksces, ki je vreden vse obsodbe tudi s stra-
ni poklicnih in interesnih združenj delodajalcev.

Bomo videli, ali bo predlog tako zelo hitro iz-
ginil iz medijskih poročil kot pred tem ukinjanje 
občin, ali pa bo vendarle doživel realizacijo. Po 
tem bomo lahko sklepali, ali je šlo za resno za-
devo ali pa le za »kost za glodanje«.

(MŠ)

(MŠ)
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Nuša Fužir, Varpolje
Zdi se mi smiselno, da tudi oče izkoristi starše-

vski dopust, saj tako bolje spozna delo z otrokom. 
Po drugi strani pa je to kratenje pravice otroku, saj 
ostane brez matere mesec dni prej, ker mora ta v 
službo. Dvomim, da bo novi zakon pripomogel k te-
mu, da bo družina lažje uskladila poklicno in dru-
žinsko življenje. Kar pa se odpuščanj očetov zaradi 
starševskega dopusta tiče, se to zna dogoditi v pra-

ksi, čeprav do tega ne bi smelo priti. 
Cveto Strožič, Prihova
Ne spremljam polemik okrog starševskega do-

pusta. Sedanji zakon se mi zdi čisto v redu. Ne zdi 
pa se mi prav, da bi država narekovala, da morajo 
moški izkoristiti starševski dopust. 

Dejan Cajner, Homec
Nisem za novi zakon, naj 

ostane po starem in naj ma-
ma ostane z otrokom, koli-
kor je mogoče dolgo. Zdi se mi, da sem dovolj po-
vezan s svojimi otroki in priskočim na pomoč, ka-
dar je treba. Za to ne potrebujem nobenega starše-
vskega dopusta. 

Nina Jeraj, Rečica ob Savinji
Pobuda, da moški vzamejo starševski dopust, se 

mi ne zdi ravno smiselna, saj ne morejo dojiti. Po 
drugi strani pa je res, da mora biti oče povezan z 
otrokom. Dvomim, da bi zaradi tega družina lažje 
usklajevala poklicno in družinsko življenje, bolj ver-
jamem v to, da bi delodajalec hitreje odpustil take-
ga očeta.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

Starševski dopust za moške: prisila ali večja 
enakopravnost staršev?

V teh dneh mnoge mlade starše razburja predlog novele zakona o 
starševskem varstvu in družinskih prejemkih. Ta določa, da bodo na 
porodniški dopust, vsaj za en mesec, morali po novem tudi očetje. 
V kolikor ga ne bodo izkoristili, ga ne bo mogoče prenesti na mater, 
ki bo po novem v službo odšla po desetih mesecih od rojstva otro-
ka. Na ministrstvu zatrjujejo, da bodo tako omogočili staršem, da 
uskladijo službene obveznosti in skrb za družino, obenem pa bodo 
tudi zagotovili enako obravnavo žensk in moških na trgu dela. Bo-
do zaradi tega mlade družine res lažje usklajevale družinsko in po-
klicno življenje?

David Špeh, Podvolovljek
Očetje ne moremo dojiti, zato bi morali dati mo-

žnost materi, da je z otrokom čim dlje. Ne zdi se mi 
smiselno, da država prisiljuje moške, da vzamejo 
dopust. To bi moral biti dogovor med partnerjema. 
Sicer pa mene osebno ne moti, saj se že sedaj veli-
ko ukvarjam s hčerko. Ne verjamem, da bo očetova 
enomesečna odsotnost z dela zaradi otroka vzrok 
za odpuščanje, saj se nemalo kdaj zgodi, da dela-

vec ostane več kot mesec dni v bolniškem staležu. Če bo zakon sprejet, 
bomo pač izkoristili možnosti, ki nam bodo dane. 

Vanda Rakun, Rečica ob Savinji
Nisem za novi zakon. Naj ostane tako, kot je se-

daj. Ne verjamem, da bo novi zakon prisilil očete, da 
bodo izkoristili starševski dopust. Starši bi se morali 
sami odločati, kdo bo vzel dopust. Dvomim tudi, da 
bi sprememba pripomogla k temu, da bi starši bolje 
uskladili poklicno življenje z družinskim. 

Tema tedna

Očetovski dopust in očetova nega otroka danes
Konec leta 2001 je bila očetom prvič dodeljena individualna pra-

vica do starševskega oziroma očetovskega dopusta. Po podatkih 
Ministrstva za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti je 
v letu 2003 15-dnevni plačani očetovski dopust do otrokovega še-
stega meseca starosti koristilo 63 odstotkov očetov otrok, rojenih v 
omenjenem letu, v letu 2011 pa je to možnost uveljavilo že več kot 
80 odstotkov (17.776) očetov. V letu 2006 je bila ta pravica razširje-
na še na možnost neplačanega očetovskega dopusta, daljšega od 
15 dni. To možnost je v letu 2011 uveljavilo 3.669 očetov, kar je dva-
inpolkrat toliko kot v prvem letu uveljavitve te pravice. Vsako leto pri-
bližno sto očetov več kot leto poprej uveljavlja tudi dopust za nego 
in varstvo otroka, ki se začne takoj po poteku porodniškega dopu-
sta in ga večinoma uveljavljajo matere. Ta dopust po otrokovem roj-
stvu danes koristi okoli sedem odstotkov očetov.

Naša anketa

PREDLOG ZAKONA O STARŠEVSKEM VARSTVU IN DRUŽINSKIH PREJEMKIH

Očetje na »prisilni« dopust, materam več možnosti 
na trgu dela?

V javni obravnavi je predlog zakona o starševskem varstvu in dru-
žinskih prejemkih, ki se bo po novem imenoval starševski dopust. Ma-
ti in oče naj bi si ga razdelila. Razlog za predlagane spremembe je 
evropska direktiva, katere namen je omogočiti staršem, da uskladi-
jo službene obveznosti in skrb za družino, pa tudi zagotoviti enako 
obravnavo žensk in moških na trgu dela. Vsaj 30 dni starševskega do-
pusta bo po novem neprenosljivih in jih bo moral izkoristiti oče, sicer 
bodo propadli. Matere bodo morale nazaj na delo najkasneje po de-
setih mesecih od rojstva otroka.

ZA ENAKOPRAVNEJŠO DELITEV 
SKRBI ZA OTROKA

Država naj bi po predlogu oče-
tom predpisala mesec dni ob-
veznega starševskega dopusta 
s ciljem enakopravnejše delitve 
skrbi za otroka. Kot zagotavljajo 
na ministrstvu za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možno-
sti, predlog spodbuja očete k ve-
čjemu koriščenju starševskega 

dopusta in s tem poskuša pove-
čevati enake možnosti moških in 
žensk na trgu dela. 

Predlog uvaja tudi večjo pro-
žnost pri dogovoru o izrabi star-
ševskega dopusta, saj bo po no-
vem mogoče dogovor spremeniti 
tudi v času uporabe starševske-
ga dopusta. Starša se o izrabi 
dopusta dogovorita pisno najpo-
zneje 30 dni pred potekom ma-

terinskega dopusta ter dogovor 
predložita centru za socialno de-
lo skupaj z zahtevo za uveljavlja-
nje pravice. 

Ker moški pri nas še vedno za-
služijo bolje kot ženske, za čas 
starševskega dopusta pa jim se-
veda pripada nadomestilo, se v 
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Tema tedna, Iz občin

ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA

Država občinam le 
nakazala sredstva po 

poplavah
V lanskih novembrskih popla-

vah je bila zelo prizadeta tudi na-
ša dolina. Za takojšnje ukrepa-
nje ob neurju in najnujnejše od-
pravljanje posledic, s čimer je bi-
la preprečena še večja škoda, so 
občine porabile znatna sredstva. 
Po zakonu so občine za te name-
ne dolžne porabiti sredstva pro-
računske rezerve, vendar so bi-
li stroški interventnih ukrepov bi-
stveno višji. Razliko mora pokri-
ti država, le-ta pa je za nakazilo 
denarja potrebovala skoraj osem 
mesecev. 

Ker so občine izvajalce inter-
vencij poplačale v celoti, so tež-
ko čakale na povrnitev stroškov. 
Zgornjesavinjski župani so s pi-
smi in tudi sicer že večkrat apeli-
rali na pristojno ministrstvo, da bi 
denar vendarle dobili, saj so za-
radi omenjenega časovnega za-

mika nekatere občine, zlasti Ob-
čina Ljubno, zašle v likvidnostne 
težave.

V začetku julija so občine de-
nar za interventne ukrepe konč-
no prejele. Tako je bilo občini 
Gornji Grad nakazanih (zneski 
so zaokroženi) 27.700 evrov, Ob-
čini Ljubno 270.000 evrov, obči-
ni Luče 98.000 evrov, občini Mo-
zirje 5.000 evrov, občini Nazarje 
24.000 evrov, občini Rečica ob 
Savinji 6.200 evrov in občini Sol-
čava 28.000 evrov.

Višina nakazanih sredstev ni 
odraz tega, kolikšno škodo so ob-
čine dejansko imele v poplavah, 
pač pa tega, kakšni ukrepi so bi-
li potrebni v prvih dneh in kateri 
ukrepi so opredeljeni kot sanaci-
ja, ki se je pričela kasneje in bo 
ponekod trajala več let.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Od 1. julija cenejši vrtec
Na zadnji seji je rečiški občin-

ski svet sprejel rebalans letošnje-
ga proračuna. Svetniki so potrdi-
li uskladitev cen za vrtec in se se-
znanili s potekom gradnje povezo-
valne ceste in mostu Spodnja Reči-
ca-Pobrežje.

Kot je povedal župan Vinko Je-
raj, je bil rebalans proračuna po-
treben zaradi uskladitve načrtova-
nih in nekaterih nerealiziranih po-
stavk. Na prihodkovni strani so se 
sredstva zmanjšala, ker je izločen 
za izvedbo meteorne kanalizacije 
načrtovan kredit 130.000 evrov, ki 
ne bo potreben, izločena pa so bila 
tudi sredstva za izvedbo projektov 
Savski cvet in Medgen borza, ker 
projektov letos ne bo mogoče izva-
jati. Povišala so se sredstva od pro-
daje zemljišč. Na odhodkovni stra-
ni je bilo potrebno uskladiti vredno-
sti investicije povezovalne ceste 
Spodnja Rečica-Pobrežje, uvrstiti 
investicije v nekatere ceste in pove-

čati sredstva za pridobitev prostor-
ske dokumentacije.

Znesek znižanja prispevka star-
šev za vrtec bo za otroke v prvi sto-
pnji znašal 8,82 evra, za otroke v 
drugi stopnji pa 6,54 evra. Znižanje 
je delno posledica znižanja plač v 
javnem sektorju, torej tudi v vrt-
cu, delno pa prizadevanj zaposle-
nih pri zniževanju materialnih stro-
škov. Nižje cene so začele veljati s 
1. julijem. Ob tem se je župan rav-
nateljici vrtca Ani Rebernik, ki od-
haja v pokoj, zahvalil za korektno 
sodelovanje.

Občinski svet se je seznanil tudi 
s potekom gradnje mostu in pove-
zovalne ceste Spodnja Rečica-Po-
brežje. Z lastnikom zemljišča, po-
trebnega za povezovalno cesto, so 
na občini našli skupni jezik in do-
govorili pogoje prodaje oziroma 
menjave zemljišč. Investicija naj bi 
bila končana do sredine avgusta.

Marija Lebar

LUČE

Nova brv za večjo varnost

Ko bo urejen še dostop, bo nova brv omogočala varnejše in prijaznejše 
prečkanje Lučnice. (Foto: Marija Lebar)

Podjetje Nivo Eko je v sklopu iz-
vajanja ukrepov poplavne varno-
sti v Lučah zgradilo brv preko Luč-
nice, v teh dneh pa ureja še do-
stop do brvi. Brv ustreza vsem so-
dobnim zahtevam protipoplavne 
zaščite, hkrati pa je tudi primerno 
umeščena v okolje.

Na mestu, kjer je sedanja brv, je 
bil pred poplavami leta 1990 most. 
Narasle vode so ga takrat razdejale 
in namesto mostu so tam postavili 

brv, ki pa ni omogočala zadostnega 
pretoka ob zelo naraslih vodah. Se-
daj jo je nadomestila nova brv, ki ni-
ma podpornika v vodi, lok pa je do-
volj dvignjen, da ne predstavlja ovire 
za naplavljeno drevje in ostale pred-
mete, ki jih visoke vode nosijo s se-
boj. Župan Ciril Rosc je povedal, da 
je konstrukcija brvi kovinska, a so jo 
»oblekli« v macesen, ki lepo sodi v 
okolje, bogato z gozdovi.

Marija Lebar

vladi ne strinjajo z očitkom opo-
zicije, da država z obveznim 
30-dnevnim starševskim dopu-
stom za očete skrajšuje dopust 
za nego in varstvo otroka ter želi 
privarčevati pri nadomestilih.

DOPUSTNIH BO VELIKO IZJEM
Predlagatelji zakona zavrača-

jo tudi argumente nasprotnikov, 
da je veliko primerov, ko oče bo-
disi ni primeren ali celo ni sposo-
ben varovati dojenčka, lahko pa 
tudi, da očetovstvo otroka eno-
stavno ni urejeno. V teh primerih 
zakon dopušča 13 izjem. Če ima 
oče na primer prepoved stikov ali 
približevanja, če zanemarja otro-
ka ali ga je zapustil, ali pa varova-
nja malčka zaradi zdravstvenih 
razlogov ne bo zmožen, bo ma-
ti še vedno lahko izkoristila celo-
ten starševski dopust. Prav tako 
tudi, če oče ni zavarovan za star-
ševsko varstvo, kar sicer ne velja 
za brezposelne. 

Kot razlog, da oče odstopi od 
starševskega dopusta, pa se ne 
šteje zahtevno delo v službi, za-
poslitev v tujini in podobno. V 
tem primeru bo otrok prikrajšan 

za 30 dni varstva s strani staršev.

OPOZICIJA NASPROTUJE 
»PRISILNEMU« DOPUSTU 

Neprenosljiv mesec starše-
vskega dopusta za očete neka-
teri razumejo kot metodo skrajše-
vanja porodniškega dopusta za 
en mesec. Izključni pravici oče-
ta do koriščenja meseca dni star-
ševskega dopusta nasprotuje tu-
di del stroke. Če oče te pravice ne 
bo izrabil, bo to izključno v ško-
do otroka, ki bo prikrajšan za en 
mesec starševske nege in var-
stva, opozarjajo poznavalci dru-
žinske politike. Poleg tega vrtci 
sprejemajo otroke šele od enaj-
stega meseca starosti, kdo bo v 
takšnem primeru varoval deset-
mesečnega malčka?

V opoziciji nasprotujejo te-
mu, da bi očete »prisilili« v star-
ševski dopust in s tem kratili ma-
teram sedanjo pravico. Za sedaj 
ima Slovenija prijazno politiko do 
družin, opozarjajo, takšni predlo-
gi pa delujejo v nasprotni smeri, 
čemur sledi le še poslabšanje že 
tako nizke rodnosti.

Tatiana Golob
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Gospodarstvo

Zadruga je kakor zdravje

OB MEDNARODNEM DNEVU ZADRUG

Zadruge močne kljub gospodarski 
krizi

6. julij je mednarodni dan zadrug. Letošnji 
je bil že 91. po vrsti, za tokratni moto pa je 
Mednarodna zveza zadrug izbrala odpornost 
zadrug na gospodarska nihanja oziroma na 
sedanjo krizo. Zadruge se po mnenju Sloven-
skega socialnega foruma s svojo organizi-
ranostjo in ekonomsko naravnanostjo obli-
ka združevanja, ki vse bolj dobiva na veljavi, 
znana pa je tudi njihova pomembna vloga v 
zgodovini.

druge niso nasedle mamljivim pričakovanjem 
visokih dobičkov, kot se je to zgodilo veliki veči-
ni kapitalskih podjetij, ampak je njihovo finanč-
no poslovanje v preteklih 20 letih temeljni po-
kazatelj njihovega stabilnega poslovanja. Pre-
prosto povedano je zadruga poslovni model, 
v katerem si zadružniki kolektivno prizadeva-
jo za trajnostno naravnano poslovanje in op-
timalne rezultate poslovanja, z maksimalnimi 
koristmi za vse zadružnike. In to tudi pomeni, 
da si v težjih časih vsi delavci v delavski zadru-
gi prizadevajo za skupno dobro in ne le nekaj 
posamezniku v vodstvu podjetja.«

leška dolina s sedežem v Šoštanju ima zemlji-
šča v naši dolini, kmalu bo prisotna s prodaj-
nim centrom v Nazarjah. V zadnjem času de-
luje na našem območju, in sicer pri odkupu 
mleka, tudi Kmetijska zadruga Sloga Kranj.

Zadruga Solčava je nekoliko drugačna. 
Ustanovljena je bila leta 2002, da bi pospeše-
vala prodajo kmetijskih pridelkov in organizira-
la klavnico, je povedal predsednik Marko Su-
hodolnik. A zalogaj je bil tako finančno kot or-
ganizacijsko tolikšen, da do realizacije projek-
ta klavnice ni prišlo. Kljub temu je zadruga od-
igrala pomembno razvojno vlogo in bi jo lah-
ko smatrali kot predhodnico sedanjega zavo-
da Center Rinka. Zadnji večji in odmeven pro-
jekt solčavske zadruge je bila izdaja knjige Na-
ša ovca in njena volna, realizirana s pomočjo 
sredstev programa Leader. Lani so bili vpeti v 
pripravo govedorejske razstave v Komendi, le-
tos pa bodo na kmetijskem sejmu v Gornji Rad-
goni pripravili predstavitev Solčavskega.

Marija Lebar

Andrej Presečnik, direktor Zgornjesavinj-
ske kmetijske zadruge Mozirje:

»V gospodarski krizi je težko biti močan, res 
pa je, da zadruge v Sloveniji, po mojem prepri-
čanju, uspešneje premagujejo krizo kot pov-
prečno slovensko gospodarstvo. V navidez 
nekoliko boljšem položaju so izvozniki, kar pa 
zadruge s svojim pretežnim poslovanjem ni-
so. Težava zadrug je tudi v tem, da poslujejo 
na podeželju, kjer je kupna moč nižja, stroški 
poslovanja pa višji.

Tako kot na gospodarstvo v celoti seveda 
na poslovanje zadrug vplivajo predpisi, pred-
vsem tisti, ki nesorazmerno in mnogokrat ne-
smiselno obremenjujejo tekoče poslovanje. 
V mislih imam razne administrativne ovire 
in zahteve, ki bolj služijo pobiranju denarja 
za državne birokratske službe in omogočajo 
nekaterim posameznim, sicer poslovnim su-
bjektom, da »sesajo« denar iz gospodarstva. 
Delovnopravna zakonodaja je, kljub reformi v 
letošnjem letu, še zelo socialistična in še po-
sebej podjetjem, ki poslujemo že desetletja, ni 
prinesla nobenih olajšav za lažje poslovanje. 

Še posebej velika ovira so izredno dragi in 
težko dostopni viri financiranja. Vse anomali-
je v bančnem sektorju v preteklih desetletjih 
so se nakopičile in se odražajo v zelo visokih 
stroških obresti, s katerimi pokrivamo ogro-
mno finančno luknjo v bankah. 

Visoke stopnje davkov in prispevkov izčr-

pavajo gospodarstvo, ki ustvarja dodano vre-
dnost. Tudi zato podjetja s primarno proizvo-
dnjo selijo dejavnost v druge države ali pa 
proizvodne obrate zapirajo. In to bi moralo 
skrbeti vse v Sloveniji, še posebej tiste, ki zah-
tevajo ohranjanje vseh privilegijev in iskanje 
vedno novih in novih.

Zadruge so prav gotovo servis za svoje 
člane, se pa člani premalokrat zavedajo, da 
so člani zadruge in da mnogokrat celo prvi 
obrnejo hrbet svoji zadrugi. Sam sem že več-
krat rekel, da je zadruga kot zdravje – da se 
zavedamo, kaj nam pomeni, šele takrat, ko jo 
izgubimo. Odgovornost nas zaposlenih seve-
da je, da iščemo optimalne rešitve za zadru-
go in naše člane, zavedati pa se moramo vsi 
skupaj, da je namen zadrug povezovanje in 
tudi solidarnost med vsemi člani. 

Poleg gospodarskega okolja, v katerem ži-
vimo in delamo in ki resnici na ljubo trenu-
tno ni najboljše, moramo biti optimisti. Zadru-
ge v Sloveniji s(m)o preživele že več držav in 
politično-gospodarskih sistemov. Gradili bo-
mo na preteklosti in sedanjosti, na zaupanju, 
sodelovanju, solidarnosti, spoštovanju drug 
drugega. Če bomo vsi, ki v zadružništvu de-
lamo ali smo vezani nanj, gradili na pozitiv-
nih izkušnjah, potem se nam za prihodnost 
zadružništva ni treba bati.

V mojem razmišljanju nisem govoril o 
kmetijstvu kot panogi, o kmetih, ki pri svojem 
vsakdanjem delu čutijo in živijo v gospodar-
skem okolju, kakršno pač je, o živilsko-prede-
lovalni industriji, ki jo lastniško izgubljamo, 
tudi zaradi nezavedanja pomena le-tega, ne-
spretnosti ali namernosti mnogih posame-
znikov in zadrug v fazi neodločanja o potreb-
nih korakih ...«

SOCIALNI FORUM: 
ZADRUGE ODPORNE NA KRIZO

Najbolj znana oblika zadruge je kmetijska 
zadruga, a obstajajo tudi druge, kot so roko-
delske kooperative, hranilniške zadruge, potro-
šniške zadruge … Za razliko od klasičnih kapi-
talskih družb, ki jim je cilj čim večji in takojšnji 
dobiček, se je zadružni poslovni model v pre-
teklosti, pa tudi v aktualni krizi, izkazal za bolj 
odpornega.

V izjavi socialnega foruma so zapisali: »Za-

ZADRUŽNIŠTVO V NAŠI DOLINI
Na območju SAŠA subregije je registrira-

nih pet zadrug, v naši dolini dve. Zgornjesa-
vinjska kmetijska zadruga Mozirje s sedežem 
v Gornjem Gradu se ukvarja z odkupom tržnih 
viškov kmetijskih pridelkov, zagotavlja kmetij-
ski repromaterial, skrbi pa tudi za prodajal-
ne na podeželju. Tudi Kmetijska zadruga Ša-

(Foto: Marija Lebar)
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ODBOR POZITIVNE SLOVENIJE TUDI V MOZIRJU

Soustvarjati okolje, v katerem bodo slišane 
dobre ideje 

Miha Brodar je postal prvi predsednik 
občinskega odbora PS v Mozirju. 
(Foto: Štefka Sem) 

V četrtek, 27. junija, je bil v Mozirju ustano-
vljen občinski odbor Pozitivne Slovenije (PS). 
Predsednik odbora je postal Miha Brodnik, pod-
predsednik pa Edvard Čeč. Ustanovitve so se 
udeležili nekateri vidnejši člani stranke, med nji-
mi minister za gospodarstvo mag. Stanko Stepi-
šnik, državni sekretar Gašpar Gašpar Mišič, izvr-
šna direktorica stranke Nives Cesar in regional-
ni sekretar Dejan Cesar.

»Moj cilj je povezati čim več konstruktivnih 
predlogov in skupaj delati na pozitivnejši priho-
dnosti Mozirja,« je po izvolitvi povedal predse-
dnik odbora PS Mozirje Miha Brodnik in ob tem 
dodal, da želi soustvarjati okolje, »kjer bodo vse 
dobre ideje slišane. Nove in sveže ideje mladih 
se morajo srečati z znanjem starejših, pri tem pa 
je ključno, da vse skupaj ne ostane le na papir-
ju.« Edvard Čeč je dodal, da želi slediti viziji stran-
ke in delati na pridobivanju članstva.

»Dobro je, da se odbori ustanavljajo tako hi-
tro. Verjamem, da bomo na naslednjih volitvah 

uspešni,« je na ustanovitvi odbora dejal mini-
ster mag. Stanko Stepišnik in spregovoril o pro-
blematiki zaposlovanja mladih: »Mladi odhaja-
jo preko meje na delo v Avstrijo in Slovenija je 
tako v slabšem položaju. Evropski denar zapra-
vljamo za projekte, ki ne rojevajo novih delovnih 
mest. To moramo spremeniti. Moramo ustvar-
jati nova delovna mesta, pospešiti sodelovanje 
med občinami in spodbujati majhna družinska 
podjetja. Ministrstvo bo podpiralo takšno okolje, 
ki bo ugodno za razvoj podjetništva.«

»Slovenija je perspektivna in ni vse tako črno, 
kot izgleda. Bodite pogumni, aktivni in kreativni, 
upajte si, bodite borci in iščite pozitivno v stva-
reh,« je dodal državni sekretar Gašpar Gašpar 
Mišič.

Štefka Sem

Zadružna načela tudi danes še kako aktualna
Ivan Drev, direktor Kmetijske zadruge Šaleška 

dolina Šoštanj:
»Zadruge smo v zadnjih tridesetih letih vse-

skozi močan gospodarski subjekt v Sloveniji, 
vendar se je žal to premalo poudarjalo. Res 
se je zadrug držal negativni prizvok, ko so se 
po drugi svetovni vojni ustanavljale - jaz jim 
rečem politične -  zadruge, ki so zavirale eko-
nomsko svobodno voljo kmeta in se je vzdr-
ževalo nedopustno politično enoumje, vendar 
takšno stanje je bilo na vseh področjih. Danes 
imamo zadruge, ki imamo v viziji razvoja kot 
največjo dolžnost biti najboljši servis kmetu, 
sigurno močno gospodarsko noto. 

V naših zadrugah ni tajkunskih zgodb, 
temveč pospeševanje gospodarskih koristi 
v kmetijstvu in širše. S propadom velikih go-
spodarskih subjektov, ki niso znali ustvarja-
ti v zdravih ekonomskih okvirjih, ampak jih je 
gnal pohlep, postajamo zadruge resnično po-
zitivno opazni gospodarski subjekti, ki bomo 
tudi v prihodnje spodbujali vzajemno razvoj-
no gospodarsko politiko.

Nedopustna je državna politika, ki nas še 
danes ne izenačuje z ostalimi gospodarski-
mi subjekti, kot so d.o.o., d.d., s.p., kar se tiče 
koriščenja določenih državnih vzpodbud in to 
samo zato, ker imamo zadruge poleg zako-
na o gospodarskih družbah tudi zakon o za-
drugah, kjer je glavna vsebina to, da imamo 
nerazdelno zadružno lastnino. Praktičnost te-

kmeta in poslovnih partnerjev, skrb za zdra-
vo okolje in predvsem zdravo hrano. Skrbi-
mo za urejeno gospodarsko okolje za manj-
še in večje kmete, ki jih je v Sloveniji v veliki 
večini. Obstajajo tudi večji kmetje, ki zadruge 
morda ne rabijo, toda potrebno se je vpraša-
ti, kdaj si resnično dovolj velik za samostojen 
tržni nastop.

Zadnji hud udarec, ki smo ga doživeli, je bi-
la odprodaja Ljubljanskih mlekarn tujemu la-
stniku. V KZ Šaleška dolina smo vseskozi ak-
tivno sodelovali, da do tega žalostnega sce-
narija ne bi prišlo, zato smo pred leti kupili za-
jetno število delnic, čeprav vse mleko dajemo 
v zadružno mlekarno Arja vas.

Bodočnost zadrug je v boljšem ekonom-
skem povezovanju na vseh panožnih podro-
čjih. Skrbeti za urejeno slovensko proizvodnjo 
in jo po načelu kratkih verig spraviti do potro-
šnikov. Odstraniti moramo misel o malih pe-
skovnikih in pogumno  razvijati močne zadru-
žne subjekte. Da to dosežemo, se moramo 
prešteti in si povedati, kdo je za takšno razvoj-
no zgodbo, in odločno kreniti naprej. Kdor ni 
za razvojne in poštene zadružne zgodbe, bo 
prej kot slej prišel pred razsodnika, to je trg, 
ki napak in cincanja ne dopušča. Omenjana 
načela gradimo v KZ Šaleška dolina že vrsto 
let in verjamem, da smo na pravi poti skupaj 
z našimi zadružniki in vsemi, ki si želijo naše-
ga sodelovanja.«

ga zakona se v celoti kaže v sedanjih časih, 
ko vlada moralna in siceršnja kriza, ki teži po 
pohlepnem individualnem  lastninjenju na ra-
čun malega človeka; to v zadrugah ni mogo-
če. Pred več kot 140 leti so bila postavljena 
zadružna načela, ki so danes še kako aktual-
na. Strinjam se z rekom, ki govori, lahko je biti 
žival, težko pa je biti človek.

Poslanstvo zadrug je poleg odkupa tržnih 
viškov tudi ugodna nabava kmetijskega re-
promateriala, skrb za urejen finančni tok do 

(Foto: Marija Lebar)
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OBČINSKI SVET NAZARJE

V stanovanjskih blokih z novimi podpostajami do 
realne porabe toplotne energije

KOLEGIJ ŽUPANOV ZGORNJESAVINJSKIH OBČIN 

Korak bliže k ureditvi javnega zdravstva v dolini

Predstavnika pripravljavcev investicijskega programa Dušan Zekovič in Mateja Perušek ter vršilka 
direktorica zdravstvenega doma Darja Es (desno). (Foto: Marija Lebar)

V Gornjem Gradu so se v torek, 9, julija, se-
stali županja in župani ter drugi predstavni-
ki zgornjesavinjskih občin. Najprej so obrav-
navali dokument identifikacije investicijskega 
programa (DIIP) za izgradnjo prizidka k zdra-
vstvenemu domu v Nazarjah in obnovo ob-
stoječih prostorov. Tako bi dobili ustrezne pro-
store za namestitev nujne medicinske pomo-
či (NMP) in nekatere druge potrebne službe. 
Župani so se strinjali, da se DIIP potrdi, o klju-
ču za razdelitev stroškov pa se bodo še do-
govorili.

POTREBNI USTREZNI POGOJI 
Županja Majda Podkrižnik (nazarska obči-

na je bila naročnica DIIP) je poudarila, da so 
šle zadnja leta investicije v zdravstveni dom v 
Nazarjah na breme Občine Nazarje. Usmeri-
tev ministrstva za zdravstvo je bila, da se or-
ganizira skupna zdravstvena služba v Nazar-

Predstavnik stanovalcev blokov Marjan Potočnik 
je povedal, da niso povsem zadovoljni, saj se 

fiksni del cene ogrevanja ni znižal. 
(Foto: Marija Lebar)

Na zadnji seji nazarskega občinskega sve-
ta so bili pri dveh točkah dnevnega reda, ki sta 
zadevali daljinsko ogrevanje in toplotno oskr-
bo, prisotni tudi predstavniki stanovalcev blokov 
na Zadrečki cesti. Svetniki so namreč sprejema-
li poročilo posebnega odbora za določitev in iz-
vedbo tehnične rešitve ogrevanja v blokih in in-
vesticijski plan Energetike Nazarje za leto 2013 
ter poročilo za lani.

O delu odbora, ki ga je na podlagi sklepa zbo-
ra občanov imenovala županja, je poročal pred-
sednik odbora Samo Begič. Kot je povedal, se 
je odbor večkrat sestal, dogovorjeno pa je bilo, 
da se sedanja skupna toplotna podpostaja za-
menja z novimi podpostajami v vsakem bloku. 
Postavitev podpostaj financirajo stanovalci sa-
mi, pri tem pa bodo upoštevani projektni pogoji 
koncesionarja Energetike Nazarje. 

Omenjena tehnična rešitev bo omogočila re-
alno osnovo za določitev priključne moči in po-
rabo toplotne energije, na sestanku so jo potr-
dili predstavniki vseh sedmih blokov, odbor pa 
zavezujočih pisnih sklepov stanovalcev, ki bi 
jih morala dostaviti upravljavca JP Dom in Ha-
bit, še ni dobil. V blokih je lastnik nekaterih sta-
novanj tudi Občina Nazarje, ki z lastno investi-
cijo stanovalcev v toplotne podpostaje soglaša. 
Predvideno je, da bodo za investicije v podpo-
staje koriščena sredstva rezervnega sklada blo-
kov. Odbor s svojim delom še ni zaključil, je de-
jal Begič, nima pa namena izvajati nalog, ki bi 
presegle s sklepom občinskega sveta podelje-

ne pristojnosti. Predvidoma se bo odbor ponov-
no sestal po koncu kurilne sezone 2013/2014.

Predsednica odbora za gospodarstvo, var-
stvo okolja in gospodarske javne službe Irena 
Vačovnik je dejala, da odbor opozarja na ro-
ke, ki se zamujajo. Prekoračitev terminov lah-
ko ogroža izvedbo investicije do prihodnje kuril-
ne sezone. Odbor je tudi mnenja, naj se proble-
matika nadalje rešuje v okviru posebnega odbo-
ra, na občinskem svetu pa le vprašanja razmerij 
med koncendentom in koncesionarjem. 

Pri naslednji točki dnevnega reda je predstav-
nik Energetike Nazarje Jaka Vačovnik predstavil 
investicijski plan po koncesijski pogodbi za leto 
2013 in poročilo za leto 2012. Občinski svet je 
dokument že obravnaval, a ga zaradi nastale si-
tuacije v zvezi s toplotno oskrbo ni potrdil. Sedaj 
je bilo posredovano novo gradivo, ki ga je preu-
čil pristojni občinski odbor. 

Svetnik Janez Štiglic je ob tem zaprosil za pi-
sno obrazložitev, kaj pomeni in za koga velja de-
setodstotni popust, ki ga zagotavlja Energetika. 
Z omenjenimi pripombami je občinski svet spre-
jel predlog letnega programa za leto 2013 in po-
ročilo za leto 2012.

Po seji sveta je predstavnik stanovalcev blo-
kov Marjan Potočnik povedal, da niso povsem 
zadovoljni z rešitvami, saj se fiksni del cene ni 
znižal, bodo pa stanovalci nanj lahko vplivali, 
ko bodo imeli v vsakem bloku svojo podposta-
jo. Lastno financiranje podpostaj jim bo omogo-
čilo, da bodo kot lastniki s postajami lahko upra-

vljali sami in vplivali na obračunsko moč. V ne-
katerih blokih so izračunali, da bodo z nižjo pri-
ključno močjo investicijo lahko pokrili že v dveh 
letih. Še vedno pa so mnenja, da bi občina lahko 
Energetiki znižala najemnino, kar so predlagali 
že prvotno, in niso zadovoljni z upravljavcema, 
ker med drugim nista povezovalna.

Marija Lebar
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jah. Če želimo obdržati službo 
NMP v dolini, je potrebno zago-
toviti ustrezne pogoje, sicer ver-
jetno sledi selitev le-te v Velenje. 
Kaj bi to pomenilo, se zaveda-
mo vsi, je dejala Podkrižnikova in 
predala besedo predstavnikoma 
pripravljavcev DIIP Dušanu Zeko-
viču in Mateji Perušek.

SKRAJŠANA IN RAZŠIRJENA 
VARIANTA DIIP

Zekovič je predstavil obe vari-
anti, to se pravi DIIP samo za iz-
gradnjo prizidka in DIIP za izgra-
dnjo prizidka in nujno obnovo de-
la sedanjega zdravstvenega do-
ma. S slednjim bi pridobili doda-
tnih 300 kvadratnih metrov. Ta-
kšen projekt bi bil po vrednostih 
v DIIP vreden okoli 2,3 milijona 
evrov. Po Zekovičevih besedah 
je možno računati na sofinancer-
ska sredstva ministrstva in pre-

Da so tudi mladi sočutni in pripravljeni pomagati, je konec junija do-
kazalo petnajst študentov, ki so se udeležili krvodajalske akcije. KZSŠ jo 
je v sodelovanju z Rdečim križem Mozirje organiziral v prostorih Osnov-
ne šole Frana Kocbeka v Gornjem Gradu pod sloganom Častim 1/2 litra. 
Udeležba na krvodajalski akciji je bila dobra, skupno se je akcije udeleži-
lo več kot 50 krvodajalcev.

53. FLOSARSKI BAL

Dogajanje na Ljubnem ob 
Savinji za vsak okus 

V organizaciji Turističnega dru-
štva Naš kraj bo na Ljubnem ob 
Savinji letos potekala že 53. tradi-
cionalna prireditev Flosarski bal. 
Ob tej priložnosti so izdali prilo-
žnostno brošuro, v kateri je poleg 
ostale vsebine tudi program prire-
ditev. Kot pravi v nagovoru pred-
sednik društva Stanko Rihter, bo 
vsak obiskovalec lahko našel kaj 
zanimivega za svoj okus.

Skupaj s Klubom zgornjesa-
vinjskih študentov pripravljajo 
Flosfest, ki bo to soboto, 20. ju-
lija, sicer pa se prireditveni pro-
gram začenja že danes z odboj-
ko na mivki v Radmirju. Zaklju-
ček praznovanja bo v nedeljo, 4. 
avgusta, ko se bo večina dogod-
kov zvrstila v Vrbju s predstavitvi-
jo flosarskega krsta.

Različni organizatorji so pri-
pravili številne športne, zabav-
ne, kulturne in predvsem etno-
grafske vsebine, ki so namenjene 
vsem generacijam - od najmlaj-
ših do upokojencev. Seveda tudi 
letos ne bo manjkala slovesnost 
ob občinskem prazniku s pode-
litvijo priznanj in tradicionalnim 
druženjem v Vrbju.

Posebnost letošnjega Flosar-
skega bala je, da etnografske po-
vorke skozi kraj ne bo, bo pa v Vr-
bju etnografska vas, kjer bodo 
različni rokodelci in obrtniki pri-
kazali nekdanja opravila. V mo-
zaik dogodkov se bodo, tako kot 
običajno, vključili nekateri ljuben-
ski gostinci s posebno kulinarič-
no ponudbo.

Marija Lebar

KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Študentje zainteresirani za sodelovanje v lesarski 
razvojni mreži

Zgornjesavinjske študente gle-
de na situacijo v državi zanima 
njihova prihodnost, zato so se 
člani upravnega odbora Kluba 
zgornjesavinjskih študentov (KZ-
SŠ) zadnjo junijsko soboto sesta-
li z Miranom Zagerjem in Srečk-
om Prislanom z Inštituta za sek-
torske in regionalne raziskave, 
pogovarjali pa so se o sodelova-
nju pri vzpostavitvi in delovanju 
razvojne mreže lesarjev v Zgornji 
Savinjski dolini.

Zager je udeležence sestan-
ka seznanil z namero sekcije le-
sarjev pri Območni obrtno-podje-
tniški zbornici Mozirje, da vzpo-
stavi oziroma ustanovi razvojno 
mrežo lesarjev v Zgornji Savinj-
ski dolini s ciljem, da se združijo 
razpršeni potenciali vseh deležni-
kov v lesni verigi. Razvojna mre-
ža je zamišljena širše in to tako, 
da združuje vse potenciale, ki so 
povezani z lesom. Gre torej za vi-

dik lesnega grozda z namero, da 
vzpostavijo čim daljšo verigo: od 
gozda do končnih izdelkov z viso-
ko dodano vrednostjo.

Prislan je dodal, da se bodo 
glede na dejstvo, da je mreža za-
mišljena širše, v delo vključevali 
različni profili študirajočih - od le-
sarjev, gozdarjev, biologov, stroj-
nikov, kemikov, farmacevtov, ar-
hitektov, informatikov, logistov in 
oblikovalcev vse do družboslov-
cev na segmentih trženja in pro-
mocije. 

Člani upravnega odbora KZSŠ 
so idejo pozdravili in izrazili željo 
po organizaciji okrogle mize za 
širši krog študentov, kjer bi pred-
stavili idejo in jo morebiti skupaj 
vsebinsko nadgradili ter ugotovi-
li, ali je možno in kako katero od 
inovativnih vsebin vključiti v na-
bor regijskih projektov.

Zager je predlagal, da bi v okvi-
ru Lesarskega praznika pripravi-

li delavnico, na kateri bi se z mla-
dimi pogovorili o možnostih kre-
ativnega delovanja v lesni prede-
lavi, kot goste pa bi povabili zna-

ne oblikovalce, arhitekte, urbani-
ste in predstavnike vlade. Hkrati 
bi predstavili lesne izdelke.

Štefka Sem

ko države tudi na evropski denar, 
vendar bi bilo potrebno pohiteti s 
pripravo dokumentacije, da bi bi-
la ta pripravljena, ko bodo razpi-
si objavljeni.

DECEMBRA JIH ČAKA 
VERIFIKACIJA

Vršilka dolžnosti direktorice Zgor-
njesavinjskega zdravstvenega do-
ma Mozirje Darja Es je povedala, 
da je v pripravi nov zakon o zdra-
vstvu na primarni ravni, ki bo imel 
še strožje zahteve glede zagotavlja-
nja dostopnosti zdravstvenega var-
stva. Poleg tega v Nazarjah priča-
kujejo v decembru verifikacijo, ki jo 
ministrstvo opravlja vsakih pet let, 
da preveri ustreznost zagotavljanja 
standardov. Esova je prepričana, 
da je njihov kader ustrezno usposo-
bljen, v Nazarjah bi lahko bile formi-
rane dežurne ekipe, če bi bila tukaj 
še služba NMP, bi bila možna 24-ur-

na pripravljenost. Dodaten prostor 
bi omogočil tudi izvajanje dodatnih 
dejavnosti, kot je pediatrija, labora-
torij, prostor za bolnike z nalezljivimi 
boleznimi …

ZELENA LUČ ZA RAZŠIRJENO VA-
RIANTO

Župani so se strinjali, da se gre v 
prenovo prostorov in izgradnjo pri-
zidka k zdravstvenemu domu, saj 
so vsi mnenja, da mora zdravstve-
na služba ostati v dolini. Menili so 
še, da je k pripravi dokumentacije 
potrebno pristopiti čim prej. »Čas ni 
naš zaveznik,« je opozorila župa-
nja Majda Podkrižnik in poudarila, 
da mora imeti ureditev zdravstve-
nega varstva v dolini prednost pred 
drugimi projekti. 

KLJUČ DELITVE STROŠKOV 
ŠE NEDOREČEN

Mozirski župan Ivan Suhover-

šnik je ob tem dejal, da je treba 
ponovno preveriti, če so možne 
kakšne racionalizacije pri stro-
ških. Glede ključa delitve stro-
škov, ki v DIIP temelji na številu 
prebivalcev, se bo potrebno še 
dogovoriti. Župani so tudi izrazi-
li zahtevo, da se spremeni dina-
mika financiranja, saj bi po DIIP 
nekateri stroški nastali že v leto-
šnjem letu, za kar pa v proraču-
nih ni zagotovljenega denarja. 

V tednu dni bodo župani po-
sredovali predloge glede klju-
ča delitve sredstev, ki jih bo žu-
panja posredovala pripravljav-
cu DIIP. Lučki župan Ciril Rosc je 
dejal, da se s predlaganim klju-
čem delitve stroškov načeloma 
strinja in predlagal, da se župani 
najprej dogovorijo za ključ, šele 
nato pa se naroči projektna do-
kumentacija.

Marija Lebar
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4. DAN MENINE

Z usklajenim razvojem in sodelovanjem do 
ohranitve planine

Razstava Gobarskega društva Ajdovec je bila deležna velike pozornosti obiskovalcev. 
(Foto: Marija Šukalo) 

Zadnji torek v juniju so se na Menini sreča-
li prijatelji te planine in ljubitelji narave. Tokra-
tno druženje je organiziral odsek za varstvo 
narave gornjegrajskega planinskega društva 
v sodelovanju z nekaterimi drugimi organiza-
cijami. Pozdravne besede sta udeležencem 
srečanja namenila župan občine Gornji Grad 
Stanko Ogradi in predsednik Planinskega dru-
štva Gornji Grad Andraž Krznar.

V kulturnem programu so sodelovali pevci 
bočkega kulturnega društva in recitator Jože 
Ramšak - Zotler. O Menini in njenem pomenu 
je spregovoril Franc Bezovšek, ki je med dru-
gim pojasnil, kako je planina dobila ime. Na-
nizal je tudi nekaj zgodovinskih dejstev, ki so 
vplivali na razvoj planine, pašne zadruge in 
pašne dejavnosti na njej. Bezovšek je pri tem 
poudaril, da so bili okoliški kmetje s planino 

vedno tesno povezani, radarje, ki so jih želeli 
postaviti leta 1996 na Vivodniku in Šavnicah, 
pa je označil kot veliko neumnost, kateri so se 
uspešno uprli.

Namen prireditve je bil po besedah predse-
dnika odseka za varstvo narave gornjegraj-
skega planinskega društva Lojzeta Gluka sre-
čanje vseh, ki radi zahajajo na Menino oziro-
ma radi preživljajo čas v naravi. Z druženjem 
so opozorili na večstranski pomen te planote, 
hkrati pa sporočili javnosti, da želijo Menino 
ohraniti tudi za prihodnje rodove. To bo mogo-
če le z usklajenim razvojem in sodelovanjem 
vseh interesnih skupin.

Dan Menine so sicer v zgodnjih jutranjih 
urah začeli pohodniki, ki so se h koči podali 
z Lipe. Ob enajstih je bila maša, ki jo je daro-
val gornjegrajski župnik Jože Belak, po osre-
dnji slovesnosti pa so se obiskovalci pomeri-
li v družabnih igrah: metali so gojzar, pokali 
z bičem in se zabavali ob stojnicah, kjer so 
se predstavljali čebelarji, gobarji in smučarji 
po starem. 

Večer pred praznikom je bil namenjen otro-
kom. Ti so ob tabornem ognju na 2. Noči Me-
nine prisluhnili gorskim pravljicam in pripo-
vedkam. O bajeslovnih bitjih jim je spregovori-
la pravljičarka in publicistka Irena Cerar.

Marija Šukalo

GORNJI GRAD NEKOČ IN DANES

O časih, ko je cvetelo lesarstvo in turizem

Toni Rifelj se je lotil raziskovanja zgodovine 
kraja, pri čemer mu pomagajo starejši domačini. 

(Foto: Štefka Sem) 

Gornjegrajsko društvo upokojencev je v sklo-
pu občinskega praznika pripravilo predavanje 
in druženje pod naslovom Gornji Grad nekoč in 
danes. Predsednik društva Toni Rifelj že dalj ča-
sa zbira podatke o kraju in ljudeh, pri čemer mu 
je veliko pomagal Ivan Mavrič in drugi krajani. 
Zbrane podatke od leta 1905 dalje je na kratko 
predstavil obiskovalcem srečanja v avli kultur-
nega doma.

Sodni okraj Gornji Grad je v obdobju pred 
drugo svetovno vojno zajemal devet občin. Bil 
je upravno in sodno središče, takrat sta v kraju 
delovala dva sodnika, pa notar, dekan, naduči-
telj in upravitelj graščinskega premoženja. Kraj 
je imel poštni in brzojavni urad, žandarmarijo in 
dva zdravnika. V kraju so delovali številni obrtni-
ki: krojač, čevljar, sedlar, kolar, usnjar, urar in mli-
nar, tudi babico so imeli. Seveda je bilo v kraju 
tudi precej gostiln, kar osem, in trgovina. V kra-
ju je stal hotel, imeli so dve kegljišči, izdelovalca 
smuči in sank ter krajevno godbo.  

Že pred vojno sta bili v Gornjem Gradu dve 
elektrarni, bila je tudi parna žaga. Takratno go-

spodarstvo je slonelo na lesu; samo v Gornjem 
Gradu je bilo na Dreti dvanajst žag. Tudi mlinov 
je bilo veliko, skoraj vsaka večja kmetija je imela 
ob potoku svoj mlin. 

Po drugi svetovni vojni se je marsikaj spreme-
nilo, zamenjala se je družbena ureditev, še vedno 
pa so bile v kraju dejavnosti, ki jih ljudje danes po-
grešajo, na primer veterinar. Nastala je Smreka, 
lesnopredelovalno podjetje, ki je ugasnilo v prete-
klem letu. Okrog leta 1970 se je v kraju zelo razvil 
turizem. V poletnih mesecih je skoraj vsaka hiša 
oddajala sobe, vse so bile polne. 

Toni Rifelj je izpostavil tudi nekatere zaslužne 
in znane krajane, ki so ali še delujejo v kraju ali 
drugje. Omenil je tudi potrebo po oživljanju turiz-
ma in lesarstva, ki je bilo v preteklosti veliko bolj 
razširjeno in dobičkonosno. 

Zanimive primerjave, kaj vse je bilo v kraju nekoč 
in danes, so naredili kar obiskovalci sami. Še vedno 
si želijo dva zdravnika, kakšnega obrtnika in toliko 
žag, kot jih je bilo pred vojno. Razvoj in moderniza-
cija sta prinesla veliko, odnesla pa še več.  

Štefka Sem 
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12. POHOD PO POTEH ROBANOVEGA JOŽA

Predstavljene še neobjavljene zgodbe solčavskega 
bukovnika

V kulturnem programu pred pohodom v Robanov kot je nastopil tudi citrar Franci Roban. 
(Foto: Marija Šukalo) 

Letos minevajo štiri desetletja od smrti znane-
ga solčavskega bukovnika Jožeta Vršnika - Roba-
novega Joža. Da bi obeležili omenjeni jubilej, so v 
Centru Rinka v sodelovanju s Celjsko Mohorjevo 
družbo tradicionalnemu pohodu prvo julijsko ne-
deljo dan prej dodali tematski večer z naslovom 
Robanov Joža in dediščina ljudskih pripovedi, na 
katerem so člani Kulturnega društva Franc Herle 
predstavili še neobjavljene Vršnikove zgodbe. 

Kako doživlja stik z domačini in obujanjem 
spominov na preprostega pisca zgodb o dogod-
kih iz vsakdanjega življenja, o živalih in naravi, je 
spregovorila Alenka Veber, urednica Celjske Mo-
horjeve družbe. Ob fotografijah, ki so nastajale 
skoraj desetletje, je obiskovalcem približala dru-
ženje na vsakoletnih pohodih v Robanov kot. Na-
to so zavrteli še dokumentarni film Robanov Joža 
scenaristke Katje Stamboldžioski in režiserja Pri-
moža Meška, ki je nastal v uredništvu dokumen-
tarnega programa TV Slovenija.

Obujanje spominov na Robanovega Joža se je 

nadaljevalo v nedeljo z doživljajskim pohodom v 
Robanov kot, ki so ga pričeli s kulturnim progra-
mom pred Robanovo domačijo. Nastopili so sol-

čavski osnovnošolci in pevke, Robanovi otroci in 
Franci Roban ter Nejc Slapnik. 

Marija Šukalo

SPOMINSKA SLOVESNOST NA MENINI

Svobode ti ne bo nihče dal, če si je ne priboriš sam

Med udeleženci spominske slovesnosti na Menini je bil tudi legendarni partizanski poveljnik Franc 
Sever – Franta (drugi z desne). (Foto: Marija Šukalo)

Dr. Jože Pirjevec: »Generacija naših očetov in 
dedov je bila herojska!« (Foto: Marija Šukalo)

Menina planina je bila prvo julijsko soboto pri-
zorišče tradicionalne spominske slovesnosti, po-
svečene 68-letnici legendarnega preboja iz so-
vražnikovega obroča na Menini in 70-letnicama 
ustanovitve IV. operativne cone ter brigade Slav-
ka Šlandra. Prireditev so pripravile občine Zgornje 
Savinjske doline in območna združenja borcev 
za vrednote NOB Štajerske, Gorenjske in Zasavja. 

Pozdravne besede je udeležencem slovesnosti 
namenil župan občine Gornji Grad Stanko Ogra-
di in med drugim dejal, da živimo v času, ko nas 

različna mišljenja razdvajajo, ko se pogoji življe-
nja ljudem in družinam »sesipajo« in padajo na 
rob revščine. V nadaljevanju je slavnostni govor-
nik, zgodovinar dr. Jože Pirjevec, nanizal nekatere 
zgodovinske mejnike, pomembne za obstoj Slo-
vencev, in ob tem poudaril pomen NOB in dogod-
kov na Menini. 

»Generacija naših očetov in dedov je bila heroj-
ska, saj se kljub represalijam in grožnjam okupa-
torja ni pustila ustrahovati in ni popustila v pod-
pori osvobodilnemu gibanju. Zavedala se je, da 

je na kocki obstoj našega naroda in da ti svobo-
de nihče ne bo dal, če si je ne priboriš sam,« je v 
svojem govoru med drugim izpostavil dr. Pirjevec, 
ki je prepričan, da v slovenska politična elita ni bi-
la kos prestopu iz socializma v kapitalizem, saj je 
slednjega sprejela povsem nekritično. Obenem je 
dovolila, da je v naši domovini prišlo do divje pri-
vatizacije, v kateri so se redki posamezniki okori-
stili na škodo ostalega prebivalstva. 

Prireditev je vodila Ivana Žvipelj, kulturni pro-
gram so oblikovali mešani pevski zbor Kulturne-
ga društva Nazarje, Godba Zgornje Savinjske do-
line in recitatorji Kulturnega društva Mozirje ter 
Osnovne šole Gornji Grad.

Marija Šukalo
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34.doc 

Program prireditev ob 53. Flosarskem balu in 11. Flosfestu 

 

Petek, 19.07.2013 

Ob 14.00 KZSŠ Beach Volley turnir 
(Športno igriše Radmirje) 
Ob 21.00 Flosfest 2013, veer z Rok ‘n’ Band in  
Ivan Zak (prireditveni prostor Vrbje) 
 

Sobota, 20.07.2013 

Ob 09.00 KZSŠ Nogomet na milnici, Beach Volley turnir, Streetball 
turnir (Športno igriše Radmirje) 
Ob 21.00 Flosfest 2013, Kaji Pastirji, Letei odred, BAJAGA i 
Instruktori (prireditveni prostor Vrbje) 
 

Nedelja, 21.07.2013 

Od 14.00 – 20.00 ure Dan odprtih vrat montažne hiše Rihter pri 
Martinovcu v Radmirju 
Ob 14.00 uri Pohod prijateljstva z Ljubnega v Radmirje 
Zbirno mesto: Vrbje – Ljubno ob Savinji (Smer: Ljubno – kmetija 
Bukovje – gozdna una pot Savina – Radmirje) 
Ob 16.00 uri Veselo druženje ob domaih igrah pri Kulturnem domu v 
Radmirju 
 

Ponedeljek, 22.07.2013 

Ob 17.00 uri Otvoritev razstave s fotografijami; Zgornja Savinjska 
dolina: 
Neko in danes v Fašunovi hiši. Možnost ogleda razstave vsak dan do 
nedelje 04.08.2013 
Ob 18.00 uri Otvoritev prenovljene venamenske dvorane v Kulturnem 
domu Ljubno 
 

Torek, 23.07.2013 

Ob 11.00 uri Praktini prikaz in otvoritev delovanja elektronskega 
interaktivnega natakarja; natakarja 21. stoletja v Gostilni pri Kumru 
Ob 17.00 uri Overejsko društvo: predstavitev overejskega društva in 
pokušina domae jagnjetine na turistini kmetiji Loger 
Ob 19.00 uri Veer orgelske glasbe; Izvajata Ema Korpnik in njena 
profesorica Andreja Golež v cerkvi Sv. Elizabete na Ljubnem ob Savinji 
 

Sreda, 24. 07. 2013 

Od 19.00 - 22.00 ure Glasbeni veer s pianistom Georgom Krajncem ob 
kulinariki v Hotelu Planinka 
 

etrtek, 25.07.2013 

Ob 10.00 uri Likovna delavnica na vrtu: Slikam s prijatelji (Šerbela 
Rupnik, Foršt 32) 
Ob 15.00 uri Piknik prostor GRIL - priprava kope za “kuhanje” oglja 
Ob 17.00 uri Otvoritev likovne razstave na domu Šerbela Rupnik, Foršt 
32, Ljubno ob Savinji 
 

Petek, 26.07.2013 

Od 16.00 ure dalje Prihod prvih starodobnih vozil na Ljubno 
Ob 20.30 uri Gasilke neko in danes (komedija/ske v izvedbi lanic 
gasilske zveze ZSD - prireditveni prostor Vrbje) 
Ob 21.00 uri Plesno koncertni veer: Nastopajo Vesele Štajerke, 
Navihanke, ar, riki, Kvintet Slovenskih deklet, rock skupina 
Crimson....morda še kaj! (prireditveni prostor Vrbje) 
Povezovalec koncertno-plesnega veera je Franci Podbrežnik 
 

Sobota, 27.07.2013 

SEDMO MEDNARODNO SREANJE LJUBITELJEV 
STARODOBNIH VOZIL 
Od 08.30 do 10.00 Zbirno mesto sreanja starodobnih vozil v Vrbju 
Od 10.00 - 14.00 ure Turistina vožnja po Zgornje Savinjskih krajih 
Ob 16.00 uri Družabno sreanje z Zgornjesavinjskimi starodobniki, 
podelitev priznanj udeležencem in žrebanje prijavnic (prireditveni 
prostor Vrbje) 
Razstava vozil: od 8.30 do 11.00 in od 14.00 do 18.00 (prireditveni 
prostor Vrbje) 
Od 19.00 - 22.00 ure Glasbeni veer z pianistom Georgom Krajncem ob 
kulinariki v Hotelu Planinka 

Nedelja, 28.07.2013 

Ob 14.00 uri - Sv. maša po namenu flosarjev (Rastke) 
Ob 16.00 uri Nedeljsko popoldne z društvom Ljubiteljev lanskega mošta 
in ljudskimi godci, sledi glasbeni veer in druženje lovcev z lastniki 
gozdov (Lovski dom Ljubno) 
 

Ponedeljek, 29.07.2013 

Od 15.00 – 16.30 ure Folklorne delavnice za otroke: as’ sm’ se šli pa 
t’kle v Vrbju 
Ob 18.00 uri Literarni veer z društvom Slap v Fašunovi hiši 
Ob 20.00 uri Avtorski veer Mlinar na Muri v baru Liman ter izbor naj 
flosarke in flosarja 
 

Torek, 30.07.2013 

Od 18.00 – 19.30 ure Folklorne delavnice za otroke: as’ sm’ se šli pa 
t’kle v Vrbju 
Ob 20.00 uri Komedija v izvedbi KD Ljubno - Ohcet bo! (prireditveni 
prostor Vrbje) 
 

Sreda, 31.07.2013 

Ob 07.00 uri Prikaz košnje in spravilo sena (Športno igriše Radmirje) 
Od 15.00 – 16.30 ure Folklorne delavnice za otroke: as’ sm’ se šli pa 
t’kle v Vrbju 
Ob 16.00 uri Turnir v odbojki – OK KLS Ljubno (telovadnica OŠ 
Ljubno) 
Ob 17.00 uri Tekmovanje v kegljanju (Kegljiše Ermenc) 
Ob 20.30 uri Prietek pevskega veera na Produ (ŽPZ Jutro), Forštu 
(Oktet Žetev) in Pri Petrinu (Mešani pevski zbor KD Ljubno) 
Ob 21.00 uri Veer na Placu z Mešanim pevskim zborom KD Ljubno in 
gosti - Ženskim pevskim zborom Jutro iz Radmirja in Oktetom Žetev iz 
Lu (V primeru slabega vremena pod šotorom v Vrbju) 
 

etrtek, 01.08.2013 

Ob 13.00 uri Sreanje upokojencev v Vrbju 
Ob 18.00 uri Piknik prostor Gril – razdiranje kope za oglje 
Ob 20.00 uri Noni pohod na Rajhovko (zbor v Vrbju) 
 

Petek, 02.08.2013 

Od 15.00 – 16.30 ure Folklorne delavnice za otroke: as’ sm’ se šli pa 
t’kle v Vrbju 
Ob 19.00 uri Sveana proslava ob obinskem prazniku (Kulturni dom) 
in sreanje z Ljudskimi godci ter društvom Komen (Vrbje) 
 

Sobota, 03.08.2013 

Športni dan: ob 09.00 uri Binetov memorial RD Ljubno ob Savinji 
od 09.00 – 20.00 ure Nogometni turnir za pokal Flosarja (KMN Ljubno) 
Foršt 
Ob 09.00 uri Športni center Jakop – odbojka (moški in ženske) 
Ob 09.00 uri Športni center Jakop - Pokal Flosarja v tenisu (moški) 
Ob 09.30 uri Pokal Flosarja v skokih (SSK Ljubno BTC) 
Od 15.00 – 16.30 ure Folklorne delavnice za otroke: as’ sm’ se šli pa 
t’kle v Vrbju 
Ob 20.00 uri Flosarski veer z ansamblom Veseli Svatje (prireditveni 
prostor Vrbje) 
 

Nedelja; 04.08.2013 

CELODNEVNI PROGRAM V PRIREDITVENEM PROSTORU V 
VRBJU (V primeru slabega vremena pod šotorom) 
Od 10.00 – 18.00 ure Prikaz starih obiajev in obrti, prodaja ronih 
izdelkov in Zgornjesavinjskega želodca 
od 13.30 ure dalje animacije za otroke s Potovkami 
ob 14.30 uri Nastop Zgornjesavinjske godbe z mažoretkami Veronika 
ob 15.00 uri Tekmovanje v kiparstvu z motorno žago in licitacija lesenih 
skulptur 
ob 15.30 uri Nastop Folklorne skupine Mlinek in gostujoe folklorne 
skupine z naslovom: as’ sm’ se šli pa tkle 
ob 16.30 uri Predstavitev flosarskega krsta 
ob 17.00 uri Koncert: Fantje s Praprotna in Donaka 
ob 18.00 uri Flosarski veer z ansamblom Donaka 
Povezovalca programa sta Franci Podbrežnik in Andreja Lenko. 

Program prireditev ob 
53. Flosarskem balu 

in 11. Flosfestu
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

O Kocbeku (4)

Iščemo stare 
fotografije

Z AŠKERCEM V LOGARSKO DOLINO 
(NADALJEVANJE)

Leta 1895 sva z Aškercem zabredla v nespo-
razum. Mozirjani so zahtevali v planinah dvoje-
zične napise. Kocbek, kot je zapisal, je vztrajal 
na sklepu o izključno slovenskih napisih, pa je 
bil preglasovan. Vendar so člani SPD vendarle 
sprejeli Kocbekov predlog, da se napisi izdelajo 
tako, da je najprej slovenski večji tekst, potem pa 
nemški v manjših črkah. Aškerc je hudo reagiral 
in zameril vsem, ki so o tem odločali. Zagrozil je, 
da bo pisal v časopis Slovenski narod o tej sra-
moti. To je storil, toda članek ni bil objavljen, ker 
so se sporazumeli za zgolj slovenske napise. Ko 
sva se z Aškercem po letih srečala v Ljubljani, 
sva bila spet prijatelja.

GRADNJA PLANINSKIH KOČ
V času, ko je Kocbek ustanavljal Savinjsko 

podružnico Slovenskega planinskega društva, 
so nemški planinci, združeni v Nemško-avstrij-
skem društvu, ki je delovalo v Celju, že gradili 
svoje planinske postojanke in so seveda posta-
vljali po naših planinah nemške napise.

Kocbek je s svojimi sodelavci zgradil kočo na 
Molički peči. Na zboru nove podružnice SPD v 
Mozirju so sklenili, da se koča imenuje po njem. 
Dograjena je bila leta 1894. Da bi poudarili slo-
venski planinski svet, so leta 1898 malo nad ko-
čo zgradili preprosto kapelico in jo posvetili slo-
vanskima cerkvenima dostojanstvenikoma sv. 
Cirilu in Metodu. Naj tu omenimo, da so po drugi 
vojni zgradili malo višje zidano kapelico, posve-
čeno istima svetnikoma. 

Mozirska koča na Mozirski planini je bila zgra-
jena leta 1896. Lučko kočo pod Dleskovcem so 
zgradili leta 1897. Gornjegrajska koča na Meni-
ni je bila zgrajena leta 1898. Hausenbichlerjeva 
koča na Mrzlici je odprla svoja vrata leta 1899. 
Kočo na Boču so dogradili leta 1899. Frischau-
fov dom na Okrešlju je bil zgrajen leta 1908 (za 
tiste čase je to bila velika postojanka). Kočo na 
Loki pod Raduho so dogradili leta 1910. Da so 
uspeli zgraditi toliko planinskih koč, gre zasluga 
tudi prijateljem slovenskega planinstva, ki so ve-
liko pomagali, predvsem so prispevali les in svo-
jo delovno moč pri gradnjah.

Obisk našega gorskega sveta se je iz leta v le-
to večal. K temu so pripomogli prvi vodniki, pred-
vsem iz Solčave in Luč. Organiziral jih je Kocbek 
na temelju predpisa Vodniškega reda za bivšo 

Štajersko (1896) in Kranjsko (1904). Do pr-
ve svetovne vojne so pri nas delovali kot avto-
rizirani vodniki: Alojz Klemenšek, Ljubno; Janez 
Piskernik, Logarska dolina; Anton Dolinar, Jurij 
Planinšek, Franc Dežman, Jakob Pečovnik in 
Anton Pečovnik, Luče; Franc Paher in Alojz Lon-
čar, Mozirje; Martin Vršnik, Robanov kot; Blaz 
Plaznik, Martin Ošep in Fortunat Herle, Solčava. 

V začetku 19. stoletja je vodništvo postopo-
ma izgubljalo vlogo, v gore namreč niso zaha-
jali več le premožni, planinstvo je postajalo vse 
bolj množično gibanje. 

Viri: Zoran Tratnik, Organizacijski razvoj in go-
spodarska dejavnost Savinjske, Marija Počivav-
šek, Vodniki – oboje v brošuri Nazaj v planinski 
raj, Celje 1993.

ZASLUŽILI POSEBNO POHVALO KOCBEKA
V svoji knjigi Savinjske Alpe je Kocbek posebej 

opisal nekaj ljudi, ki so bili več kot zaslužni za go-
spodarsko delovanje Savinjske podružnice SPD.

Anton Herle
Rojen je bil v Solčavi 10. januarja 1845. V kra-

ju je imel od leta 1876 gostilno, ki so jo Nemci 
imenovali »Gasthaus zum Messner«, kar bi pre-
vedeno pomenilo »Gostilna pri cerkovniku«. Bil je 
namreč dolga leta cerkovnik v Solčavi, njegovo 
domače ime je bilo Vitezič. Njemu je dal dr. Fri-
schauf tudi prvo planinsko spominsko knjigo. 

Herle je bil poznan, da se je vseskozi trudil po-
speševati turizem v kraju. Navdušeno je deloval 
v novoustanovljeni Savinjski podružnici Sloven-
skega planinskega društva in to od samega za-
četka dalje. Ker je bil zelo razgledan in dober po-
znavalec naravnih lepot na Solčavskem, je bil 
njegova prizadevnost povsod opazna. 

Pomagal je pri pogajanjih z Janezom Plesni-
kom v Logarski dolini za nakup zemljišča za gra-
dnjo planinske koče. Ko se je leta 1908 gradil 
Frischaufov dom na Okrešlju, je organiziral vso 
nošnjo provijanta in inventarja iz Solčave na 
Okrešelj. Med prvo svetovno vojno je eno leto 
sam oskrboval Frischaufov dom. Redno je obi-
skoval sina  Forta, ki je tedaj oskrboval Piskerni-
kovo zavetišče. Še v starosti je pomagal, kjer se 
je le dalo. Bil je pravi steber za SPD v Solčavi, za-
to mu gre vsa čast, je zapisal Kocbek.

Kristijan Germelj 
Pri hiši se je reklo »Pri Šturmu«. Germelj je bil 

rojen 3. septembra 1855, gostilno pa je imel od 
leta 1865. Imel je staro spominsko knjigo z iz-
redno zanimivimi zapisi tujcev, ki so prihajali v 
Solčavo. Tudi on se je vpisal v Savinjsko podru-
žnico SPD takoj, ko se je ustanovila. 

Prizadevno je sodeloval z vodstvom SPD. 
Kocbek je zapisal: »Ko smo leta 1899 in 1900 
delali novo pot skozi Turski žleb in na Skuto, 
je bil Šturm blagajnik, ki je sprejemal prosto-
voljne prispevke iz vseh krajev, hkrati je izpla-

čeval plačo delavcem in večinoma našim vo-
dnikom.« Še to: delavci, ki so gradili Frischau-
fov dom, niso smeli bivati v nemški koči; zgra-
dili so svojo, ki je nekega dne pogorela, zato so 
morali zgraditi novo.

Dr. Josip Sernec
Takoj ob ustanovitvi Savinjske podružnice 

SPD je pristopil kot ustanovni član. Leta 1894 se 
je s svojima sinovoma, ki sta bila še dijaka, ude-
ležil otvoritve Kocbekove koče. Za kočo je poda-
ril vso potrebno lončeno posodo. Kot član Dežel-
nega zbora v Gradcu si je prizadeval za ceste v 
Gornjegrajskem okraju. Rojen je bil 1844, umrl 
pa je v Ljubljani leta 1925.

Anton Pustoslemšek
Nekaj časa je bil učitelj, potem pa občinski tajnik 

v Lučah. Kocbek o Pustoslemšku: »Nam je bil v veli-
ko oporo. Od kmetov je nam je preskrbel izjave, da 
sme po njihovi posesti samo SPD zaznamovati po-
ta – kažipote, skrbel je za dobre vodnike, sploh je v 
Lučah dobro uredil vsako našo željo.«

Jakob Planinšek
Najprej je živel v Planici, od koder se je preselil v 

Luče. Tam je imel v mežniji preprosto gostilno, za-
to so mu pravili »mežnar«. Domačini so ga klicali 
Jokel. Postavil je prvo kočo na Korošici leta 1875. 

Bakrorez Igle. Risbo je pripravil L. Mayer, 
v baker vrezal pa A. H. Payne. Sliko hrani 

Muzejska zbirka v Gornjem Gradu.
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KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Sleparja v krilu zabavna že med 
branjem

Člani gornjegrajskega kulturnega društva 
so se v prireditve v okviru občinskega praznika 
vključili z bralno uprizoritvijo komedije Sleparja v 
krilu, ki jo bodo jeseni postavili na odrske deske. 
Zapleti in prepleti, polni smeha, so (žal redke) 
poslušalce navdušili, kar obeta zabavno pred-
stavo, kjerkoli bodo gledališčniki gostovali.

Leo in Jack sta odslužena igralca, ki le stežka 
še dobita delo in priložnosti. V časopisnem ogla-
su zasledita, da starejša ženska na smrtni poste-
lji išče izgubljena nečaka, ki ju ni videla že od otro-

štva. Rada bi jima zapustila dobršen del imetja. 
Prekanjen načrt, da bi starko prepričala, da 

sta njena nečaka, ravno ne uspe, saj se izkaže, 
da ženička išče nečakinji. Tako sta igralca pri-
morana, da se preoblečeta v ženski. Komedija, 
polna zapletov in poštene doze angleškega hu-
morja, prinaša interakcijo med popolnimi tujci, 
ki se vsi po vrsti zapletajo v ljubezenske igrice in 
so iz pohlepa do starkinega denarja pripravljeni 
storiti marsikaj. 

Štefka Sem

130 LET PGD GORNJI GRAD

Prehojena pot polna vzponov in padcev

Predsednik PGD Gornji Grad Drago Fale je 
poudaril, da so bili Gornjegrajčani med prvimi v 

dolini, ki so organizirali »požarno brambo«. 

V nedeljo, 14. julija, so gornjegrajski gasil-
ci praznovali okrogli jubilej, 130-letnico dru-
štva. Ob tej priložnosti so pripravili sveča-
nost, na kateri so zaslužnim članom podelili 
priznanja. V parku so pripravili razstavo sta-
rih gasilskih vozil in predstavitev zgodovine 
društva, po uradnem delu pa so praznovanje 
nadaljevali na gasilski veselici ob zvokih an-
sambla Roka Žlindre.

V DRUŽBI NAJSTAREJŠIH DRUŠTEV
Predsednik PGD Gornji Grad Drago Fale je v 

svojem govoru poudaril, da so bili Gornjegrajča-
ni med prvimi v Zgornji Savinjski dolini, ki so se 
»organizirano zbrali in ustanovili društvo požar-
ne brambe. Svojo pripravljenost pomagati so-
človeku so prenesli na svoje naslednike. Za to 
jim moramo biti hvaležni.« Fale je še omenil, da 
živimo v času materialnih dobrin, a za pomoč 
sočloveku in prostovoljstvo se bodo gasilci tru-
dili še naprej in ta duh prenašali na naslednje 
rodove. 

Zbor gasilcev na Attemsovem trgu v Gornjem Gradu na slovesnosti ob 130-letnici gasilskega društva. 

GASILCI SO PREDANI LJUDJE
Namestnik predsednika Gasilske zveze Slove-

nije (GZS) Janko Cerkvenik je čestital gornjegraj-
skim gasilcem za prehojeno pot, polno vzponov 
in padcev. Da imajo gasilci veliko znanja, se po 
Cerkvenikovih besedah dokazuje ob vedno po-
gostejših naravnih nesrečah. Za društvo je po-
membno tudi članstvo različnih generacij, do-
bro sodelovanje z občino in gasilsko zvezo. 

Generalni direktor Uprave Republike Slovenije 
za zaščito in reševanje Darko But je med drugim 
dejal: »Gasilci ste temelj sistema varstva pred 
naravnimi in drugimi nesrečami in krasijo vas 
čudovite vrednote. Prostovoljnost in pomoč člo-
veku v stiski sta dve najpomembnejši, sem spa-

data tudi skrb za mlade in starejše gasilce. Svo-
jo predanost ste poleg gašenja dokazali ob šte-
vilnih naravnih nesrečah, vetrolomu, poplavah.« 
Čestitkam ob visokem jubileju je But dodal še 
obljubo, da se ponovno vidijo ob prevzemu no-
vega gasilskega vozila.

PREPOTREBNO VOZILO ŠE ČAKAJO
V imenu medobčinske gasilske zveze je 

udeležence slovesnosti nagovoril predsednik 
Janko Žuntar, ki se je zahvalil vsem genera-
cijam gasilcev, ki so v Gornjem Gradu skrbe-
le, da je društvo dobro delovalo vsa ta dese-
tletja. Omenil je, da so prebrodili tudi nemir-
ne čase, in obžaloval, da še ni prišlo do na-
bave prepotrebnega gasilskega vozila. Česti-
tal je vsem prejemnikom priznanj in dodal, da 
so v teh časih zelo pomembni dobri medčlo-
veški odnosi.

Da je za društvom dolga, bogata pot, na 

kateri se je dogajalo marsikaj, je ugotavljal 
tudi gornjegrajski župan Stanko Ogradi: »Ga-
silci so se skozi 130-letno zgodovino vedno 
trudili pomagati ljudem v stiski. Naj bo danes 
priložnost, da se jim zahvalimo za ves trud.« 
Ogradi je pojasnil okoliščine, zaradi katerih 
do načrtovanega nakupa gasilskega vozila, 
še ni prišlo in zagotovil, da bo zadovoljstvo še 
večje takrat, ko se bo to zgodilo. Gasilcem je 
čestital in pohvalil njihov trud za varnost ljudi 
in pomoč občanom v stiski.

Predsednik društva Drago Fale je s strani 
GZS prejel zlato plaketo ob 130-letnici dru-
štva, kot pohvalo za delo, izjemne zasluge in 
spodbudo za v bodoče pa je društvo preje-
lo plaketo Uprave RS za zaščito in reševanje. 
Tudi Gasilska zveza Žalec je društvu podelila 
priznanje. Več o zgodovini društva pa v nasle-
dnji številki Savinjskih novic.

Tekst in fotografiji: Štefka Sem
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26. ČEBELARSKI PRAZNIK V GORNJEM GRADU

Etno popoldnevu sledil večer plesa in izbor medene 
kraljice

Predstavitev čebelarjev na povorki. (Foto: Marija Šukalo) 

IZBIRNO GOZDARSKO TEKMOVANJE V GORNJEM GRADU 

Presenečenje le v ženski konkurenci

Natančnost je na tekmovanju zelo pomembna, hkrati pa tudi varnost pri 
delu. (Foto: Štefka Sem) 

Na stojnicah so lahko obiskovalci kupovali kulinarične dobrote in izdelke 
domače obrti. (Foto: Marija Šukalo) 

V okviru občinskega praznika se 
v Gornjem Gradu vsako leto odvija 
prvo izbirno tekmovanje gozdnih 
delavcev za uvrstitev na državno 
tekmo. Letošnji 11. tekmovanje za 
pokal Menine in 8. memorial Mar-
ka Podkrižnika sta v Gradišču or-
ganizirala Društvo lastnikov goz-
dov Gornji Grad in nazarska ob-
močna enota Zavoda za gozdove 
Slovenije. 

Na tekmovanju se je v petih 
disciplinah pomerilo 27 tekmo-
valk in tekmovalcev v devetih eki-
pah, na najvišjih mestih pa, razen 
v ženski konkurenci, presenečenj 
ni bilo.

Najbolj prijetno je presenetila Sa-
ša Podkrižnik iz ekipe Vlcarke Me-
nina, ki je premagala Pavlo Voler 
(Lučke vlcarke) in ekipno sotekmo-
valko Lučko Jelšnik. Pri moških je 
zmagal Jože Šepulj iz Slovenj Grad-
ca, drugo in tretje mesto pa sta 
osvojila člana ekipe Šoštanj Duse-
ti Janko Mazej in Stanko Goličnik. 
V ekipni konkurenci je bila najbolj 
uspešna ekipa Šoštanj Duseti, sledi-
la je ekipa Slovenj Gradec, tretji pa 
so bili člani ekipe Gros. Zaradi pre-
majhnega števila prijavljenih tekmo-
valcev letos tekmovanje z nakladal-
no napravo ni bilo izvedeno.

Štefka Sem

Gornjegrajska turistično in čebe-
larsko društvo sta v soboto pripravi-
la 26. Čebelarski praznik pod naslo-
vom Med v kulinariki. Praznični pro-
gram so na čelu povorke začeli zgor-
njesavinjski godbeniki, nato pa se je 
dogajanje preselilo na stojnice in v 
prireditveni šotor, kjer so Gornjegraj-
čani v nočnih urah dobili novo mede-
no kraljico - Katjo Stradovnik.

V krajši povorki so se poleg god-
benikov predstavili še čebelarji, pra-
porščaki, gozdni delavci in žganjeku-
hi. Na stojnicah so lahko obiskoval-
ci poskušali kulinarične dobrote do-
mačega aktiva kmečkih žena, kmeti-
je Mikek iz Devc in gornjegrajskih če-
belarjev. Izdelke domače obrti so po-
nujali lončarji, pletilec slame, klobu-
čar in številni drugi. Najmlajše so za-
poslovale ustvarjalne delavnice.

ETNO PRIREDITEV ČEBELJI PIK
V etno popoldnevu, ki so ga or-

ganizatorji poimenovali Čebelji pik, 
so se predstavili mali in veliki ple-
salci folklorne skupine gornjegraj-
ske osnovne šole in bočkega kul-
turnega društva. O čebelah in če-
beljih pridelkih so zapeli ljudski 
pevci in pevke skupine Čebelice 
iz Mirne Peči in Lipa iz Šmartnega 
ob Dreti. Zaigrali so ljudski godci, 
rdeča nit etnografskega druženja 
pa je bila pridobivanje medu in če-
belarstvo.

MERJENJE MOČI NA TRAVI IN 
ZNANJA V KULINARIKI

Vlečenje vrvi za pokal strdi je bilo 
letos prava atrakcija. V ženski kon-
kurenci so se pomerile Natakarce 
in Kelnerce, pri moških pa Davidov 
hram in Smučišče Slapnik. Pri žen-
skah so zmagale Kelnerce, v moški 
konkurenci je slavil Davidov hram.

Ker je letos praznik čebelarjev no-
sil naslov Med v kulinariki, ni naklju-
čje, da so podelili nagrado za naj-
boljši ajdnek. Prestižna nagrada je 
pripadla Ani Podlesnik z Ljubnega 
ob Savinji, Zlatka Rojšek z Rečice ob 
Savinji pa je zasedla drugo mesto.

OCENJEVANJE PLESNIH 
KORAKOV IN LEPOTE

Tekmovanje v plesu je na plesišče 
privabilo 15 parov, ki so se vrteli v rit-
mih valčka, polke in fokstrota. V vseh 
treh plesnih disciplinah sta največ 
točk osvojila Irena in Ivo Terbovšek.

Vrhunec večera je bil izbor mede-
ne kraljice. Za ta laskavi naslov se je 
letos potegovalo šest mladenk, ki so 
morale pokazati kar nekaj spretnosti 
in znanja o čebelarstvu. Lento iz rok 
lanskoletne medene kraljice Ines Ter-
bovšek je prejela Katja Stradovnik.

Fotogalerijo s Čebelarskega pra-
znika si lahko ogledate na spletni 
strani www.savinjske.com (geslo: 
26ceprgg13).

Marija Šukalo
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MLADINSKA KNJIGA MESECA JULIJA V KNJIŽNICI MOZIRJE

William Joyce: Čudovite leteče 
knjige gospoda Morrisa Lessmora

BSH JUNIOR POČITNICE V NAZARJAH

Otroci spoznavali kraj in 
krepili prijateljske vezi

Otroci zaposlenih v BSH Hišnih aparatih so v nazarski šoli pod vodstvom 
mentoric in animatork preživeli pet ustvarjalnih dni. 

(Foto: Marija Šukalo) 

Kam oddati otroke v varstvo v ča-
su počitnic, je dilema marsikaterega 
zaposlenega starša. Letos so skrb za 
prvi julijski teden počitnikovanja otrok 
za svoje zaposlene prevzeli v podjetju 
BSH Hišni aparati Nazarje. V sodelo-
vanju z nazarsko osnovno šolo so or-
ganizirali BSH junior počitnice.

Ideja se je kajpak rodila v podje-
tju BSH Hišni aparati Nazarje. Kot je 
povedala ravnateljica Vesna Lešnik, 
so v šoli pripravili predlog aktivnosti, 
ki so jih tako starši kot vodstvo podje-
tja sprejeli. Tako so otroci od prvega 
do četrtega razreda, teh je bilo skoraj 
40, preživeli prvih pet julijskih dopol-
dnevov v Nazarjah. 

Z mentoricami in animatorka-
mi so spoznavali kraj, obiskali mu-
zej Vrbovec, se podali po lončarski 
poti in obiskali tabornike na Lazah. 
Barvali so tkanine, slikali na ste-
klo, sodelovali v glasbeni delavnici 
in se razmigali v igrah z žogo. Ne-
kateri so se skusili tudi v peki peci-
va. Izdelke so predstavili na razsta-
vi ob zaključku delavnic. 

Vesna Lešnik je izpostavila še 
element spoznavanja in druženja, 
saj se otroci med seboj do poči-
tnic niso poznali. Pilotski projekt 
bodo letos ponovili zadnji teden v 
avgustu.

Marija Šukalo

Slikanica, katere besedilo dopol-
njujejo zelo lepe ilustracije, pripo-
veduje o Morrisu Lessmoru, fan-
tu, ki je zaljubljen v knjige. Nekega 
dne mu vihar raznese vse, kar ima, 
tudi knjige in celo besede iz knjige 
njegovega življenja. Kot v čarovni-
ji nekako pristane v čudoviti knjižni-
ci, kjer knjige živijo in letajo kakor 
ptice. Morris prevzame skrb zanje, 
jih krpa, jim ravna oslovska ušesa, 
ter seveda brez prestanka – bere. 
Ko se postara, knjige skrbijo zanj in 

se mu berejo. In ko pride čas, da se 
poslovi... odleti z jato knjig proti ne-
bu. Knjige, ki jih je zapustil so ža-
lostne, , a na pragu se že prikaže 
dekletce in na roko ji sede Morriso-
va knjiga.

Očarljiva zgodba o pomenu 
knjig in domišljije, namenjena otro-
kom in tistim, ki otroka še nosijo v 
svojem srcu. Po zgodbi je še pred 
knjigo, čisto na začetku, nastal kra-
tek animirani film, ki je bil leta 2011 
nagrajen z oskarjem.

Odšel je kipar Alojz Jerčič

Jerčičeva jeklena skulptura pred ljubenskim podjetjem KLS, imenovana 
Samospoštovanje. (Foto: Štefka Sem)

 (Foto: Ludvik Jerčič)

V četrtek, 4. julija, so na Muti poko-
pali kiparja Alojza Jerčiča, likovnega 
ustvarjalca, ki je številna znanstva in 
prijateljstva stkal tudi na Ljubnem ob 
Savinji, kjer je kar nekaj let živel v stari 
šoli v Rastkah. Kot večni spomin nanj 
ostaja impozantna jeklena skulptura 
pred ljubenskim podjetjem KLS, ki jo 
imenujejo Samospoštovanje.

Alojz Jerčič seje rodil leta 1948 na 
Muti. Oče je bil kovač, mati gospodi-
nja. Otroška leta je preživel v kovačiji, 
kjer je presedel dolge ure in zrl v žare-
če železo, ki ga je oblikoval oče. Prav 
gotovo je to vplivalo na njegovo od-
ločitev, da se tudi sam poizkusi v ki-
parjenju z železom. Odpadlim mate-
rialom je z varjenjem pričel dajati no-
ve oblike. Kot popolni samouk je pr-
vič razstavljal pred 44 leti.

Njegova dela najdemo v številnih 
slovenskih krajih, pozneje je ustvar-
jal tudi po večjih evropskih mestih: v 

Porenju, Amsterdamu, Parizu, Benet-
kah ... Nato ga je pot popeljala na Ja-
ponsko, kjer je spoznal popolnoma 
nov svet. Delal je ob profesorjih ja-
ponskih likovnih hramov, ki so njego-
vo delo spoznali in ocenili s presežni-
ki. Skupaj z ženo, japonsko novinar-
ko in pisateljico Hiroko Košuto, je pri-
pravil razstavi v Tokiju in Osaki. Med 
drugim je bil s skulpturo Krik upa-
nja izbran na natečaju Za nacional-
ni park v mestu Hakone pod japon-
skimi Alpami.

Na Japonskem je živel dolgih 18 
let. Tam stojijo njegovi kipi v parkih ali 
se z njimi ponašajo galerije in zaseb-
niki. Japonci so Jerčiča vzeli za svo-
jega. V mestu Ibaraki so ga cenili ne 
le kot someščana, temveč so mu po-
delili naziv častnega občana in mu 
izkazali največje priznanje z naro-
čilom za skulpturo pred vhodom v 
spominski park miru. Pri njem so na-
šli zatočišče skoraj vsi slovenski obi-
skovalci Japonske.  

Da je bil Jerčič svetovni popotnik 
in se je znašel v vsaki situaciji na raz-
ličnih koncih sveta, vedo povedati 
njegovi najbližji in tudi nekatera dej-
stva. Po odhodu z Ljubnega mu je 
zadnje zavetišče nudil dom staro-
stnikov v Črnečah pri Dravogradu, 
kjer je ustvarjal vse do zadnjih dni.

Štefka Sem
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MATKOV KOT

Oženil se je citrar 
Klemen Matk

Poročni par s pričama je blestel v pražnjih kmečkih oblačilih. 
(Foto: Jože Miklavc) 

Znani kmet in glasbenik Kle-
men Matk iz Matkovega kota se je 
oženil. S partnerico Janjo Klinc iz 
Nove cerkve je civilni zakon skle-
nil že lani, zadnjo soboto v juniju 
pa sta si v cerkvi Marije Snežne v 
Solčavi izrekla zvestobo še pred 
oltarjem.

Zanimivost te poroke je bila, da 
so bili ženin in nevesta ter obe pri-
či oblečeni v posebej za to prilo-

žnost ukrojenih oblekah, nareje-
nih po vzoru pražnje oblečenega 
moškega in ženske v Solčavi iz le-
ta 1876. Obleke je izdelala kostu-
mografinja Helena Trobentar z 
Ljubnega ob Savinji. Tudi poroč-
ni šopek in okraski so bili v skladu 
s tedanjo praznično opravo, kar je 
dajalo mladoporočencema in ce-
lotnemu dogodku poseben pečat. 

Jože Miklavc

SREČANJE RODBINE CIGALE IN KOMAR

Veselje ob snidenju velikega sorodstva

Člani rodbine Cigale-Komar so raztreseni po svetu, a se jih je kljub temu velika večina srečanja udeležila. 
(Foto: Štefka Sem) 

Predzadnjo junijsko soboto so 
se v mozirskem lovskem domu 
prvič zbrali potomci Antona Ci-
galeta in Marije Komar iz Potoka. 
Čeprav staršev že dolgo ni več, 
ostajajo njuni otroci trdno pove-
zani, četudi posejani po Evropi in 
Ameriki. Na srečanju se je zbra-
lo skoraj sto ljudi, mnogi med nji-
mi se niso še nikoli videli, nekate-
ri po dolgih letih. 

Jezikovne bariere so udeležen-
ci premagovali brez težav, saj je 
bila volja po spoznavanju velika. 
Zasluga za srečanje gre edini v 
Sloveniji živeči hčerki Dani Božič 
in njeni družini, saj se je le-ta lo-
tila zahtevnega usklajevanja, ka-
ko stoterico dobiti skupaj na do-
ločen datum in po možnosti ob 
določeni uri.

Sorodstvo je najprej prisluhnilo 
kratki zgodovini rodbine Cigale in 
Komar, ki jo je pripravila Božiče-
va. Družina z dvanajstimi otroki, 
od katerih so trije umrli kot otro-
ci, trije kasneje in so se srečanja 
udeležili njihovi otroci, je rasla v 

skromni hiši v Potoku. Njihovo 
domače ime je bilo pri Plankner-
ju, verjetno zaradi njihove skro-
mne hišice, ki so jo imeli. 

Domačije ni več, ostali pa so 
lepi spomini na očeta, ki je dru-
žino preživljal kot olcar, in mamo, 
ki je pri tako velikem številu otrok 
imela dovolj dela in skrbi z njimi. 
Ob večerih je ob petrolejki šiva-
la, da so imeli vsaj oblačila. Skro-
mno otroštvo in pomanjkanje de-
narja ter služb je večino otrok po 
vojni odpeljalo s trebuhom za 

kruhom v tujino. 
Najstarejša Marija je odšla v 

Kanado, Tone, Janko, Pavla in Iva 
v Nemčijo, Dana se je ustalila v 
Gornjem Gradu. Eden od pokoj-
nih bratov je živel na Koroškem, 
drugi na Rečici in sestra v Zagre-
bu. Ob takšni razdrobljenosti so 
se člani družine in njihovi potom-

ci le težko zbrali skupaj, kaj še-
le da bi poznali nečake in prane-
čake. »Po tokratnem srečanju, ki 
prav gotovo ni bilo zadnje, bo to 
drugače, sedaj se poznamo,« je 
povedala Božičeva, zadovoljna, 
da so si vsi bratje in sestre lepo 
uredili življenje.

Štefka Sem



Čestitke, Oglasi

Savinjske novice št. 29, 19. julij 201318



Savinjske novice št. 29, 19. julij 2013 19

Šport

VAŠKE IGRE V NOVI ŠTIFTI

V znamenju izvirnih 
športnih disciplin

Zadnja junijska sobota je bila v 
Novi Štifti športna in zabavna, kot 
že dolgo ne. Ta dan so namreč po-
tekale vaške igre, moderna novo-
štiftna olimpijada, kjer namesto 
običajnih uporabljajo preprostejša 
športna sredstva. V skupnem se-
števku petih disciplin so se najbolje 
odrezali Hribovci, drugo mesto so 
osvojili člani Kluba zgornjesavinj-
skih študentov in tretje Prepihovci.

V igri »nič ne vidim« so mora-
li tekmovalci nositi sotekmovalke 
skozi zahteven poligon. Igra je bila 
zanimiva, ker je bilo potrebno žen-
ske ubogati, kar ni vedno lahko. V 
slovenski prestolnici smučanja na 
travi seveda ni šlo brez tega špor-
ta, vsaka ekipa je morala kar naj-
hitreje na smučeh za travo povleči 
tekmovalca od točke A do točke B.

Prenašanje vode v vedrih in na 

Smeha in zabave na vaških igrah v Novi Štifti ni manjkalo. 
(Foto: Štefka Sem) 

lesenih podstavkih ter zbiranje vo-
de v drugo posodo tudi ni bila naj-
lažja naloga, saj je marsikoga že 
zdelovalo ravnotežje, zlasti zato, 
ker je bila pred tem na vrsti igra 
»ubledija«. Ekipa je morala po sla-
mici kar najhitreje popiti liter piva, 
si med sabo zvezati noge in odska-
kljati nazaj na start. Med zabavnej-
še je spadal tudi zadrečki bejzbol, 
ko so tekmovalci morali s palico 

zadeti vodne balone, kar je znalo 
biti za marsikoga zelo osvežujoče.

Izviren izbor iger so »zakrivi-
li« člani Smučarskega kluba Nova 
Štifta, ki so si omislili tudi večerno 
zabavo z Gadi, pa še nekaj nagra-
dnih iger, med drugim za najboljše 
merjenje na oko, ko je bilo potreb-
no uganiti, kako visoko obešen vi-
si želodec.

Štefka Sem

TABORJENJE NA LAZAH PRI KOKARJAH

Življenje v naravi brez 
staršev in računalnikov

Dnevne aktivnosti so bile pestre in zanimive. (Foto: Marija Šukalo) 

Ali veste, da je mogoče peči oku-
sen kruh tudi v naravi, ob tabornem 
ognju? To so dokazali udeleženci le-
tošnjega taborjenja na Lazah pri Ko-
karjah, ki so ga v prvem tednu juli-
ja za medvedke in čebelice ter goz-
dovnike in gozdovnice pripravili ta-
borniki rodu Sotočje Nazarje. Tabo-
rovodja Alenka Verbuč ni skrivala 
zadovoljstva, da je vsak udeleženec 
letos uspel najti nekaj zase, saj so 
bile dnevne aktivnosti zelo pestre. 

Kot je povedala starešina in eko-
nom tabora Zvonka Zakrajšek, se 

je letošnjega taborjenja udeležilo 
več kot dvajset učencev od prvega 
do četrtega razreda. Po jutranji  te-
lovadbi, dvigu zastave in zajtrku so 
vsak dan pripravili raznovrstne ak-
tivnosti, pri katerih so osvajali nove 
taborniške veščine in znanja. Go-
stili so tudi udeležence BSH junior 
počitnic iz Nazarij. Dneve so zaklju-
čevali ob igrah in tabornem ognju. 
Ob zaključku taborjenja so za vse, 
ki so letos prvič doživeli življenje v 
naravi, pripravili krst. 

Marija Šukalo

34. OD LIPE DO PRANGERJA

Na šaljivih igrah zmaga 
Rečičanov

Na »sveti travi« rečiškega nogo-
metnega igrišča so se na šaljivih 
igrah znova srečali člani ekip zasel-
kov rečiške občine, kar je bilo skle-
pno dejanje v nizu prireditev ob le-

tošnjem občinskem prazniku obči-
ne Rečica ob Savinji. Tokrat so se v 
neobičajnih športnih panogah po-
merile ekipe Dol-Suhe, Rečice, Niz-
ke, Pobrežij, Grušovelj in Tulipanov 

– gostov iz bližnjega kampa.
Da najbolje poznajo barve in kom-

binacijo svojega občinskega grba, 
so dokazali Rečičani. Najuspešnejši 
so bili tudi v vrtenju okrog količka, saj 
so imeli najmanj problemov z orien-
tacijo in hitrostjo. 

Veliko preglavic je tekmovalcem 
delalo skupinsko skakanje v vrečah. 
Pri tem so največ skladnosti dokazali 
Pobrežani, ki so bili tudi daleč najbolj-
ši v hoji in potiskanju žoge s hodulja-
mi. Po natančnosti in moči so izsto-
pali tekmovalci Grušovelj, ki so pre-
magali konkurenco v črpanju vode z 
brentačo in zbiranju v manjšo poso-
do ter vlečenju vrvi.

Na koncu so bili na vrhu razpre-
delnice Rečičani za odtenek boljši 
od Pobrežanov, tretje mesto je pri-
padlo Grušovljam. Zmagovalna 
ekipa je do naslednjega leta dobila 
v varstvo velik prehodni pokal. Odli-
čja najboljšim sta podelila župan 
občine Rečica ob Savinji Vinko Je-
raj in predsednik rečiškega turistič-
nega društva Siniša Todorović, pri-
reditev pa je na humoren način vo-
dil Franci Podbrežnik. 

Fotogalerijo s šaljivih iger na 
Rečici ob Savinji si lahko ogledate 
na spletni strani www.savinjske.
com (geslo: res34igre). 

Marija Šukalo

Skupinsko skakanje v vrečah je tekmovalcem delalo veliko preglavic. 
(Foto: Marija Šukalo)
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NOVA ŠTIFTA

Zanimiv prikaz 
smučanja na 

travi

Smuči so precej krajše in tudi občutek na travi 
je precej drugačen kot na snegu. 

(Foto: Matej Bevc) 

Zadnjo soboto v juniju je bila v Novi Štifti 
predstavitev smučanja na travi, športa, ki lju-
biteljem smučanja zagotavlja uživanje na 
smučeh tudi preko poletja. Demonstracijo 
smučanja je pripravil Smučarski klub Nova 
Štifta. V tem kraju je na smučišču Slapnik tudi 
prvo smučišče na travi v Sloveniji. Predstavi-
tev so pripravili ob glavni cesti v Šmiklavžu in 
tako privabili tudi številne mimoidoče. 

Smučanje na travi ali grasski ima v svetu že 
dolgo zgodovino, predvsem v državah, ki ni-
majo snega. Pri nas je to dokaj nova panoga, 
Slapnikovo smučišče pa je prvo v Sloveniji, ki 
nudi to možnost. 

Smuči za smučanje po travi se precej razli-
kujejo od smuči za sneg, kar so si lahko ogle-
dali vsi obiskovalci demonstracije, prav tako 
so lahko opazovali izkušene smučarje na tra-
vi. Tehnika vožnje se je v zadnjih letih precej 
približala alpskemu smučanju, so pa smuči 
precej krajše in tudi občutek na travi je precej 
drugačen kot na snegu. Želene informacije so 
lahko obiskovalci dobili pri članih kluba in Pri-
možu Slemenšku, ki te vrste smuči izposoja, 
prodaja in tudi servisira.

Štefka Sem

24. KOŠARKARSKI MARATON V BOČNI

Večni derbi med Bočno in 
Gornjim Gradom

Domačini (v belem) so igrali za preminulega prijatelja Miho Gostečnika. (Foto: Štefka Sem) 

Letošnji že 24. košarkarski maraton med eki-
pama Bočne in Gornjega Grada je v okviru ob-
činskega praznika potekal v Bočni. Ekipi se na-
mreč vsako leto menjata pri organizaciji. Zma-
govalci 12-urnega maratona so letos postali go-
stje iz Gornjega Grada, ki so domačo ekipo pre-
magali zgolj za tri koše. 

Tekmovanje so organizatorji posvetili preminule-
mu članu ekipe Mihi Gostečniku, ki je bil navdušen 
košarkar in zvest član bočke ekipe, med drugim je bil 
na lanskem maratonu najboljši strelec. Tekmovanje 
sta v njegov spomin obiskala tudi njegova starša, vsi 
tekmovalci pa so ga na igrišču pogrešali. 

Štefka Sem

19. EVROPSKE PODJETNIŠKE ŠPORTNE IGRE PRAGA 2013

Med evropskimi prvaki tudi 
Mozirjana

Z zlatom in srebrom odlikovana slovenska podjetniška reprezentanca v Pragi.

Tretji teden letošnjega junija so v Pragi potekale 
19. evropske podjetniške športne igre. Med sedem 
tisoč udeleženci so bili tudi Slovenci, ki so se pome-
rili v ženski in moški odbojki ter tenisu. Dosegli so 
odlične rezultate. 

Prve evropske podjetniške igre so bile leta 1977 
v nizozemskem Eindhovnu, udeležilo pa se jih je 
500 tekmovalcev. Igre so organizirane vsaki dve le-
ti, vedno v drugem evropskem mestu. Tekmovalci 
so se na letošnjih igrah pomerili v 28 disciplinah. 

V tenisu sta tekmovala tudi Mitja Božič iz Mo-
zirja in Jure Čeh ter osvojila skupno 10. do 12. 
mesto. Še bolje je šlo odbojkaricam in odbojkar-
jem. Dekleta so osvojila drugo mesto, moški pa 
so po nizu težkih izločilnih tekem v finalu prema-
gali še Francoze in postali evropski prvaki. Čla-
na zmagovalne ekipe VbEquip.com, ki je zasto-
pala barve Slovenije, sta bila tudi Mozirjana, bra-
ta David in Klemen Skok. 

Benjamin Kanjir
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ODPRTO PRVENSTVO OBČINE REČICA OB SAVINJI V BALINANJU

Velenjčanka korak pred 
moško konkurenco

Najboljša na rečiškem balinarskem prvenstvu Ljubica Gregorič v družbi 
Pavla Korena (desno) in Franja Pukarta. (Foto: Cvetka Pukart) 

Odprto prvenstvo občine Reči-
ca ob Savinji v balinanju je v Var-
poljah dobilo novega zmagoval-
ca. Edina predstavnica nežnejše-
ga spola Ljubica Gregorič iz Vele-
nja je na turnirju dobesedno pome-
tla z moškimi in zasluženo osvojila 
veliki prehodni pokal. Izkušena ba-
linarka praktično ni imela pravega 

tekmeca, najbolj sta se ji na koncu, 
vsaj na zmagovalnem odru, pribli-
žala drugo- in tretjeuvrščeni Pavel 
Koren ter Franjo Pukart. Odlična or-
ganizacija v režiji športnega dru-
štva Gmajna in močna konkuren-
ca dajeta turnirju dobre obete za 
naprej.

FP

TEKMOVANJE TROJK V KOŠARKI V GORNJEM GRADU

Prvaki Porsche Ljubljana

Kljub dežju so tekmovanje izpeljali do konca. (Foto: Štefka Sem) 

Na športnem igrišču v Gornjem 
Gradu se je zadnji petek v juni-
ju na košarkarskem turnirju trojk 
pomerilo pet ekip. Občinsko tek-
movanje je organiziralo Športno 
društvo Gornji Grad. Kljub dežju 
so turnir uspešno izpeljali. Prvo 
mesto je osvojila ekipa Porsche 
Ljubljana, za katero so igrali To-

ne Vrečar, Miran Ugovšek, Lenart 
Ugovšek in Miha Ugovšek. Drugo 
mesto so osvojili Sulci v sestavi 
David Mlačnik, Aleš Fale, Urh Pre-
ložnik in Blaž Krznar, tretja pa je 
bila ekipa N.W.A, za katero so na 
koš metali Janez Ločičnik, Filip Fa-
le in David Purnat.

Štefka Sem

LOGARSKA DOLINA

Pester športni vikend
To soboto in nedeljo bo v Logar-

ski dolini potekal športni vikend. 
Športno društvo Slovenc v sodelo-
vanju s podjetjem Logarska dolina 
v soboto organizira triatlon Šmar-
tinsko jezero – Logarska dolina, 
ki se bo v Celju pričel s plavanjem, 
nadaljeval s kolesarjenjem v Lo-
garsko in končal s tekom po dolini. 

V nedeljo bodo izvedli Treksta 
1. mali maraton Logarske doline 

s startom ob 10. uri pri hotelu Ple-
snik. Tekači se bodo lahko podali 
na 21-kilometrsko progo ali na re-
kreativni tek dolžine sedem kilome-
trov. Ob 16. uri bo prav tako pri ho-
telu Plesnik skupinski start kolesar-
skega vzpona na Pavličevo sedlo. V 
soboto bo potekal tudi spremljeval-
ni program nordijske hoje in poho-
da na Okrešelj ter do slapa Rinke.

ŠS

ATLETSKI ČETVEROBOJ V GORNJEM GRADU

Ducat atletov za 
občinskega prvaka

Člani Športnega društva Gornji 
Grad so v sredo, 26. junija, organi-
zirali občinsko tekmovanje v četve-
roboju. Kljub nevihtnemu vremenu 
se je za naslov občinskega prvaka 
pomerilo dvanajst športnikov, med 
njimi ni bilo nobene atletinje. V neu-

godnih razmerah je v štirih discipli-
nah, teku na 600 in 60 metrov, su-
vanju krogle in skoku v daljino, naj-
boljši skupni rezultat dosegel Luka 
Majko, drugi je bil Andrej Pahovnik, 
tretji pa Boštjan Žerovnik. 

Štefka Sem

ŠPORTNO DRUŠTVO MLADOST REČICA OB SAVINJI

Domačini zmagovalci 
Likarjevega memoriala 

in turnirja v odbojki

Utrinek s 3. Likarjevega memoriala. (Foto: ŠDM) 

V sklopu športnih prireditev 
občinskega praznika Rečice ob 
Savinji je Športno društvo Mla-
dost organiziralo 3. Likarjev me-
morial v malem nogometu in tur-
nir v odbojki na mivki. V konku-
renci devetih ekip je pokal pokoj-
nega prijatelja in športnika Aljoše 

Likarja osvojila ekipa Mizarstva 
Potočnik, drugo mesto je osvoji-
la ekipa ŠD Gornji Grad, tretje pa 
ŠD Mladost Rečica ob Savinji. Tu-
di na turnirju v odbojki na miv-
ki so slavili domačini: 1. ŠD Mla-
dost, 2.  Bohnede, 3. Tutifruti …

Franjo Pukart
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Pisma bralcev, Zahvale, Kronika

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST
pri objavah zahval in čestitk.

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Oskrba bolnikov – drugič in zadnjič!
Ne mislim se spuščati z vami 

v debato, kako se trudite v lekarni 
Mozirje, niti ne o tem, kakšna je opi-
oidna protibolečinska terapija, am-
pak si le želim, da sami spoznate, 
kako delate oz. kako vidimo, obču-
timo vaše delo mi, uporabniki va-
ših uslug. Saj na napakah se uči-
mo, zato le kratek odgovor.

1. Abstral jemlje v Mozirju kar ne-
kaj pacientov. Po objavi članka so 
me poklicali. Pri vas pa radi rečete 
»nimamo«, zato gredo pacienti raje 
v Velenje. Žalostno, a tako je.

2. Če bi pacienti dobili vsa zdra-
vila v Mozirju, bi bil promet tudi ve-
čji, ali ne? Primer: Epufen obližev 
75 mg ni. Naj grem v Velenje. Vpra-
šam: kaj pa sploh imate? Odgo-
vor: 25, 50, 100 mg. No, če še mo-
je osnovnošolsko znanje velja, je 3 
x 25 = 75; 50 + 25 = 75. Odgovor: 

moram vprašati zdravnico, se pač 
vpraša! Pot v Velenje mi je prihra-
njena. Še več takih cvetk lahko na-
pišem.

3. Gospa magistra, rekli ste mi, 
da morate dobiti dovoljenje za me-
šanje opiatnih kapljic. Ste ga dobi-
li? Kdo vam ga je dodelil?

Gospa magistra, končujem s 
tem pisanjem o delu lekarne in vas 
prosim, ne zavajajte ljudi, da je bil 
pri mojem primeru splet nesrečnih 
okoliščin. To ni res, bilo je vse kaj 
drugega.

Potrudite se in delajte v dobro 
pacientov, pa bo manj slabe volje 
na obeh straneh.

Lep pozdrav, pa še naprej bom 
hodila v vašo – našo lekarno, tudi 
po abstral.

Marjana Škoflek 
Aškerčeva 54, Mozirje

• SOSED GROZIL SOSEDU
Zavodice: 8. julija je občanu iz Zavodic sosed grozil s pretepom. Posredo-

vali so policisti in kršitelju izdali plačilni nalog. Kasneje so morali posredova-
ti še enkrat, vendar kršitve niso več zaznali, saj je storilec odšel spat in se bo-
do o ukrepu zoper njega odločali kasneje, ko bodo z njim opravili razgovor.  

• POŠKODOVANO VOZILO NA PARKIRIŠČU 
Mozirje: 9. julija je občanki neznani voznik na parkirnem prostoru pred tr-

govinama Hofer in Mercator med 10. in 11. uro poškodoval osebno vozilo. 
Poškodovan je zadnji odbijač. Če bo povzročitelj izsleden, mu bo izdan pla-
čilni nalog.

• ZAPELJAL IZVEN VOZIŠČA IN TRČIL V SMREKO 
Luče: 9. julija so policisti prejeli obvestilo občanke, da je imel njen sin dva 

dni prej na relaciji Luče - Krnica prometno nesrečo z osebnim avtomobilom. 
V vozilu je bila tudi sopotnica, ki jo je pričela boleti roka, zato je odšla k zdrav-
niku. Policijska patrulja je ugotovila, da je voznik osebnega vozila 7. julija med 
vožnjo z osebnim avtomobilom zapeljal na bankino. Po njegovih besedah se 
je umikal kamnu na vozišču, zapeljal levo izven vozišča in trčil v panj, zatem 
pa še v smreko. Poškodovana je bila le sopotnica, ki je utrpela zlom leve roke. 
Policisti bodo, odvisno od poročila o poškodbi sopotnice, zoper voznika napi-
sali kazensko ovadbo ali mu izdali plačilni nalog.

• TRČIL V DRSNO OGRAJO 
Šmartno ob Dreti: 9. julija se je občan z osebnim avtomobilom peljal iz 

Gornjega Grada proti Nazarjam. V Šmartnem ob Dreti je, ker je medtem po-
gledal na mobilni telefon, trčil v drsno ograjo. Nastala je velika materialna ško-
da, saj je bilo vozilo pri trčenju skoraj popolnoma uničeno, voznik pa jo je od-
nesel brez poškodb. Policisti so mu izstavili plačilni nalog.

• GROZIL JIMA JE NJEN BIVŠI PARTNER
Ljubno ob Savinji: 11. julija je občan obvestil dežurnega policista, da mu 

po telefonu zaradi partnerke grozi moški iz Velenja. Navaja, da ga bo dobil in 
ga ubil. Naslednji dan sta se oba oškodovanca z Ljubnega zglasila na policij-

ski postaji in povedala, da jima moški iz Velenja še naprej grozi, zato so zoper 
storilca napisali kazensko ovadbo. 

• TRČIL IN POBEGNIL
Mozirje: 12. julija je občan obvestil policiste, da je v njegovo osebno vozilo, 

parkirano pri športnem igrišču, trčil voznik osebnega vozila, katerega registr-
sko tablico si je zapomnil. Policisti so našli vozilo, s katerim je bila povzroče-
na nesreča, ugotovili pa so tudi, kdo ga je vozil. Povzročitelju bo izdan plačilni 
nalog za nepravilen premik in pobeg.

• Z AVTOMOBILOM V AVTOBUS 
Nazarje: 12. julija sta na relaciji Nazarje - Dobletina trčila avtobus in oseb-

ni avto. Poškodovanih ni bilo. Trčenje je povzročil voznik osebnega vozila, ka-
teremu je alkotest pokazal 1,25 mg alkohola na liter izdihanega zraka. Polici-
sti bodo prometno nesrečo obravnavali kot kaznivo dejanje, saj je šlo za ne-
varno vožnjo.

• KDO JE VOZIL? 
Mozirje: 12. julija so policisti prejeli obvestilo občana, da je bil udele-

žen v prometni nesreči med Mozirjem in Letušem. Drugi udeleženec je 
pripeljal iz nasprotne smeri in mu poškodoval celotno levo stran avtomo-
bila. Patrulja je ugotovila, da ima občan poškodovano glavo, pobegli vo-
znik pa je pri odcepu za Šoštanj trčil še v kozolec in s kraja nesreče od-
šel peš po glavni cesti v smeri Letuša. Policisti so ga našli doma, kjer je 
izjavil, da so mu vozilo ukradli. Podal je zapisnik za tatvino vozila in zani-
kal, da bi bil udeležen v prometni nesreči. Poškodovano vozilo je bilo za-
seženo, ker bo pregledano zaradi dokazovanja krivde, zoper storilca pa 
sledi kazenska ovadba.

• VLOM V STANOVANJSKO HIŠO 
Mozirje: 14. julija so policisti prejeli obvestilo občana iz Mozirja, da mu je 

neznanec vlomil v stanovanjsko hišo in mu ukradel kolo znamke GT ter ste-
klenice s pijačo. Policisti so opravili ogled in bodo zoper storilca napisali ka-
zensko ovadbo.

Kako je prazen dom, dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
le trud in delo tvojih rok ostaja.

ZAHVALA
ob izgubi dragega ata, tasta ter dedoja

Silvestra KUKOVIČA
iz Ljubnega ob Savinji

7.6.1935 - 6.7.2013

Žalostni iz srca se ob izgubi dragega očeta, tasta ter dedoja iskreno 
zahvaljujemo vsem, ki ste bili v mislih z nami, nam izrekli sožalje in 
besede tolažbe ter ga pospremili k večnemu počitku. Zahvaljujemo se 
vsem sorodnikom in prijateljem za vso izkazano pomoč. Posebna za-
hvala gre sosedom, ki so nam že drugič v mesecu dni nesebično nudi-
li vso pomoč, ki smo jo potrebovali in jo še potrebujemo. Hvala vsem 
in vsakomur posebej.

Vsi njegovi
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Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Tiho teče solza lepega spomina,
umre srce, a ostane bolečina,
v srcu dragega in večnega spomina.
Ni tvojih več besed in stiska rok,
ostal je le spomin in trpek jok.
Ko nekoga za vedno izgubiš,
ko odnese s seboj del tebe,
šele takrat se zavedaš,
da ga ljubiš bolj kot sebe!

ZAHVALA

ob boleči izgubi našega dragega

Fortija ERMENCA
7.7.1974 - 11.7.2013

Srečamo te na vseh poteh, vidimo te v grozi morečih senc, slišimo te 
v tišini, sanjamo te v vrtu rožnega poletja – čeprav ujeti v jekleni krik, 
da je prenehal tvoj dih, ugasnil tvoj nasmeh, izginilo upanje in zlede-
nela v očeh poslednja solza slovesa.

Ob Fortijevem krutem odseku življenja, z največjo ljubeznijo za za-
dnje slovo. 

Kolektiv Mesarstvo in gostinstvo Forti d.o.o.

Tam, kjer si ti,
ni sonca in ne luči,
le tvoj nasmeh
nam v srcih še živi.
Nihče ne ve,
kako boli,
ko se zavemo,
da te več ni. 

Umrl je naš dedi 

Vanč ŠKOFLEK 
iz Mozirja, Aškerčeva 54

Pogreb bo v petek, 19. julija, ob 16. uri v Mozirju.
Žara bo v mrliški vežici od 10. ure dalje.

Žalujoča družina

Malemu maratonu Mozirja na pot
Tretjo junijsko soboto so zane-

senjaki, cela četa njih, organizira-
li četrti Mali maraton Mozirja. Od-
več bi bilo razglabljati, koliko časa 
so posamezniki, na čelu z Rober-
tom Brezovnikom, vložili v pripra-
ve na to množično športno ma-
nifestacijo. Ideje, kaj popraviti, iz-
boljšati, spremeniti, so bile v nji-
hovih glavah gotovo od trenutka, 
ko je ciljno črto lanskega malega 
maratona pretekel zadnji tekmo-
valec. In tisti, ki se z organizaci-
jo česa podobnega še nikoli niso 
srečali, težko razumejo, koliko de-
la je v ozadju. In nato nergajo nad 
tistim, kar jim pač ni všeč. 

Ko sem se sam podajal na start 
bimbo teka, sem poslušal atija in 
mamico, ki sta malega nadebu-
dneža spremljala na startno črto, 
kako neumno je, da so se mora-
li prijaviti na ciljnem prostoru, ko 
pa bi to lahko storili na startu. Ni-
mam besed.

Organizacija teka je bila na naj-

višjem možnem nivoju. Za tekače 
je bilo poskrbljeno že pred star-
tom, saj jim je bila na voljo teko-
čina in različna druga okrepčila. 
Nekatera tudi iz darilne vrečke, ki 
jo je vsakdo prejel ob prijavi. Pas-
jo vročino so tekači premagovali s 
pitjem enormnih količin vode. 

Po poku, ki je označil zače-
tek teka, so se udeleženci poda-
li na progo. Večina je bila spelja-
na izven asfaltiranih cest, kljub te-
mu pa je tekače trasa najprej po-
tegnila skozi trško jedro. Marsik-
do je vsaj tako videl in začutil le-
poto kraja, če je ob soparni vroči-
ni uspel pogled odvrniti s tekača 
pred sabo. 

Ves čas so bili ob poti navija-
či. Vsak plosk in vzklik je gotovo 
pripomogel k premagovanju ve-
čjih in manjših kriz, ki jih je vsak 
tekač gotovo moral imeti in preb-
roditi. Ob poti je bilo dovolj postaj, 
na katerih so delili vodo. Del je šel 
v izsušena grla, ostalo večinoma 

po pregretih glavah. Vsaka kaplji-
ca pa je dodala delček energije za 
premagovanje naporne poti. 

Prostovoljci, člani različnih dru-
štev, so bili razporejeni vzdolž ce-
lotne trase, ki je skozi Nazarje, pa 
preko Drete po desnem bregu re-
ke Savinje udeležence vodila na-
zaj v Mozirje. Tekače družinske-
ga teka ob Mozirskem gaju na 
startno ciljni prostor, vse ostale 
pa proti Lokam, domala do goz-
dne šole in po rečnem nasipu na-
zaj v kraj. Ob poti nobena stvar ni 
bila prepuščena naključju, vse je 
bilo načrtovano in tako tudi izpe-
ljano. Udeleženci teka so se lah-
ko zato, sicer utrujeni in izčrpani, 
brezskrbno počutili na poti, na ka-
teri so spoznali dobršen del mo-
zirske občine in dela Nazarij. Ti-
ste najbolj izčrpane je v cilju spre-
jela dežurna zdravstvena ekipa, ki 
jim je pomagala prebroditi more-
bitno krizo.

Zmagovalci po posameznih sta-

rostnih skupinah so prejeli zasluže-
ne medalje, priznanja in druge na-
grade. Vsakdo, ki je tekel, je prejel 
tudi toplo okrepčilo v obliki pečene 
postrvi. Lahek in primeren ter nad-
vse dobrodošel topel obrok. 

Verjamem, da bodo ob tej odlič-
no izpeljani prireditvi organizatorji 
v teh dnevih pljunili v roke in pričeli 
z načrtovanjem teka za prihodnjo 
leto. S tem ga bodo uvrstili v kole-
dar tekaških prireditev, ki so zna-
ne po dobri organizaciji, odlično 
speljani trasi in prijaznih ljudeh, 
ki znajo vzpodbujati in se veseli-
ti uspehov vsakega posamezni-
ka. Marsikdo iz Mozirja in okolice 
je ravno zaradi tega teka sploh za-
čel teči in s tem tudi na ta način 
skrbeti za svoje zdravje. In tudi to 
ni zanemarljiv učinek Malega ma-
ratona Mozirja. Dogodka, ki je po-
stal del kraja in bo še pripomogel 
k njegovi večji prepoznavnosti.

Benjamin Kanjir
Ljubija 112
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Za razvedrilo

PRIDRVIJO K PETJU IN JEDI, PR' DELU PA JENJAJO
Vinko Jeraj, župan občine Rečica ob Savinji, ob otvoritvi razstave 

domačega turističnega društva Grabila je seno: »Ka' bo'te sam' peli, 
pa n'č delal' na tem rečiškem travn'ku? No ja, vidim, da gri dilu h kra-
ju, ker je tudi, kot kaže, pomagalo petje. Sicer pa sem za to rečiške 
pube naprosil, a jim kot kaže dilu ne diši.«

BREZ NAVODIL NE GRE
Sporočilo na majici Nastje 

Selišnik, udeleženke turnir-
ja v odbojki na Rečici ob Sa-
vinji, je sicer jasno, a nima-
mo podatka, ali je kdo kaj po-
izkušal tudi v praksi. Mladim 
gospodičnam predlagamo, 
da si poleg napisov na ma-
jicah dajo narediti tudi kak 
tatu za mlade gospodiče, ki 
se bolj spoznajo na računal-
nike kot na gospodične. Pre-
dlagamo kar sledeče napise: 
VKLOP, ENTER, INSERT in za 
vsak slučaj še ESCAPE za pri-
mer v sili.

LEPO JE BITI »NEUPOKOJENEC«
Jakob Presečnik, poslanec SLS (desno): »Bolj ko berem o teža-

vah upokojencev, manj si želim v to »stranko«. Moram priznat', da 
sem resno zaskrbljen nad temi procenti, zdravstvenimi težavami …«

Jože Kavtičnik, poslanec PS (v sredini): »K sreči še imam nekaj 
let časa pred vstopom v največjo stranko Slovenije, bo treba še kaj 
spremenit'. Kakšen predlog, kolega?«

Emil Hedžet, predsednik Pokrajinske zveze društev upokojencev 
Celje: »No, mladeniča, kar zamislita se malo, kakšna stranka smo 
upokojenci. Pol milijona nas je, vsi gremo noter z velikim zadovolj-
stvom, saj smo pred tem dolga leta plačevali visoko članarino, teža-
va je, da je izstop precej drag. Tudi tu bo treba kaj narediti.«

(F
ot

o:
 M

Š
)

(Foto: MŠ)

(Foto: ŠS)
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Križanka, Napovednik

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 30. številki SN

2013

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Napovednik dogodkov

Petek,
19. julij

ob 14.00. Športno igrišče Radmirje
KZSŠ beach volley turnir
ob 20.00. Športno igrišče Nazarje
Šport in projekcija pod zvezdami
ob 21.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosfest (Ivan Zak, Rok'n'band, Dot, Shanaroid)

Sobota,
20. julij

ob 8.30. Žekovec 
Sport freaks dan na Golteh (kolesarjenje, 
pohodniške ture, kosilo in druženje) Radio.Si
ob 9.00. Celje
Start dolgega triatlona Logarska dolina
ob 9.00. Športno igrišče Radmirje 
KZSŠ nogomet na milnici, beach volley turnir, 
streetball turnir
ob 21.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosfest 2013 (Kačji pastirji, Leteći odred, 
Bajaga i instruktori)

Nedelja,
21. julij

ob 10.00. Hotel Plesnik v Logarski dolini
Mali maraton Logarske doline
ob 11.00. Menina 
16. Pastirski praznik

Nadaljevanje Napovednika dogodkov je na strani 26.
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Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TO
Napovednik dogodkov

Nedelja,
21. julij

ob 14.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Pohod prijateljstva z Ljubnega v Radmirje 
ob 16.00. Pri Kulturnem domu Radmirje
Veselo druženje ob domačih igrah
ob 16.00. Hotel Plesnik v Logarski dolini 
Start kolesarskega vzpona na Pavličevo sedlo

Ponedeljek, 
22. julij

ob 17.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Otvoritev razstave fotografij Zgornja Savinjska dolina: 
Nekoč in danes
ob 18.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Otvoritev prenovljene večnamenske dvorane

Torek,
23. julij

ob 11.00. Gostilna pri Kumru na Ljubnem ob Savinji
Praktični prikaz in otvoritev delovanja elektronskega 
interaktivnega natakarja 21. stoletja
ob 17.00. Turistična kmetija Loger v Savini
Predstavitev ovčerejskega društva 
in pokušina domače jagnjetine
ob 19.00. Cerkev sv. Elizabete na Ljubnem ob Savinji
Večer orgelske glasbe (Ema Korpnik in Andreja Golež)

Sreda,
24. julij

ob 19.00. Hotel Planinka na Ljubnem ob Savinji
Glasbeni večer s pianistom Georgom Krajncem

Četrtek,
25. julij

ob 10.00. Foršt na Ljubnem ob Savinji
Likovna delavnica na vrtu Slikam s prijatelji (Šerbela 
Rupnik)
ob 15.00. Piknik prostor na Ljubnem ob Savinji
Priprava kope za »kuhanje« oglja
ob 17.00. Foršt na Ljubnem ob Savinji
Otvoritev likovne razstave na domu Šerbele Rupnik

◊ ZAPOSLIMO DELAVCA NA KMETIJI, 
občasno ali stalno. Telefon 040 66 00 11. 
Andrej Snedec, Savina 50, 3333 Ljubno ob Savinji.

◊ PRIPRAVE NA POPRAVNI IZPIT IZ MATEMATIKE 
ALI FIZIKE
Nudim razumljivo in strokovno pripravo na popravne izpite. Če ti je ob kon-
cu leta spodletelo pri matematiki ali fiziki, me pokliči in skupaj se bova 
uspešno pripravila na popravni izpit! gsm 031/656-902.

Inštukcije matematike in fizike, Aleš Podrižnik s.p., Na trgu 20, 3330 Mozirje.

◊ PARKETARSTVO TKALEC
polaganje parketa, laminata, PVC oblog, izdelava vzorcev in bordur, izde-
lava lesenih teras, izdelava suhomontažnega estriha, obnovitev starih par-
ketov; gsm 041/724-184.

Boštjan Tkalec s.p., Gotovlje 139 a, Žalec.

◊ SREČA, ŽENITNA AGENCIJA ŠTEVILKA 1!
Resne ponudbe iz vse Slovenije.
Koroška c. 105 A, Maribor; gsm 031/222-966; sreca@ario.net .

Trifon d.o.o., Gladomes 15/a, Zg. Ložnica.

◊ KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala dela s 
strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 
041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊ MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN 
A KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in KANAL A 
– pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih sistemov. Pra-
šnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 
terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊ SLIKOPLESKARSTVO TERGLAV
Beljenje notranjih površin in fasad, dekorativni opleski, izdelava izolacij-
skih fasad, delo na višini z dvižno košaro... tel. št. 03/572-06-73, 041/216-
214, www.terglav.si

Andrej Terglav s.p., Andraž 96 b, 3313 Polzela.

◊ SERVIS | PRODAJA | VZDRŽEVANJE RAČUNALNI-
ŠKE OPREME
Najdete nas v Nazarjah in Šempetru. Info: 041 881 818, www.hsplus.si

HSPLUS Kristijan Martinovič s.p.

◊ STEKLARSKA DELAVNICA TAMŠE, MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 031/305-
532.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

◊ ŠIVILJSTVO ŽANA 
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menjava zadrg, 
krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊ TRGOVINA ZAGOŽEN
Vrhunski parni likalniki, gasilniki/servis, natikači; tel.03/839-4801.

Slemenšek s.p., Ljubija 121, Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bikce sr, mesni tip, 10 dni sta-
re; gsm 041/716-210.
Prodam bikca sr, starega 1 teden; gsm 
031/860-290.
Prodam kravo simentalko, pašno s te-
letom; gsm 040/184-956.
Prodam telico čb, brejo 8 mesecev, do-
brega porekla; gsm 041/528-099.
Telico sr, breja 8  mes., 580 kg, brez 
rogov, vajena paše, prodam; gsm 
051/340-830.
Prodam teličko simentalko, staro 14 
dni, odličnega porekla; gsm 040/256-
652.
Prodam 10 dni staro telico in bikca li-
muzin; gsm 041/533-658.
Prodam prašiče, 100 -120 kg, lastne 
reje – možna dostava; gsm 041/561-
893.
Prodam pujske, oddojke, cca 25 kg; 
gsm 031/622-820.
Prodam eno leto starega štajerskega 
petelina; gsm 041/294-462.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim črno-belega telička, starega do 
14 dni; gsm 031/774-520.
Telico sivko ali friziko, staro do 10 dni, 
kupim; gsm 041/239-017.
Kupim telice in krave za zakol; gsm 
031/832-520.
Kupim bikca mesnate pasme, starega 
do 10 dni; gsm 051/311-857.

DRUGO – PRODAM
Prodam zgodnji, beli krompir; gsm 
031/744-295.
Prodam mlad krompir; gsm 031/815-
238.
Naravno pridelano domače bučno olje, 
prodam, 12 eur/1 l; gsm 051/366-133.
Prodam male lesene gajbice; gsm 
031/800-852.
Bukova drva – hlodovina ali ceplje-
na, prodam, možna dostava; gsm 
040/430-080.
Prodam drva, suha, kratko razžagana 
40 eur m3; gsm 031/698-055.
Prodam drva, suha ali surova. Bukev, 
gaber, cepljena balirana po 1 m3; gsm 
031/585-735.
Prodam cepilec za drva – sveder; gsm 
041/727-861.
Prodam jogi – ecologic dream – eco-
poly; gsm 051/248-302.
Sobno kolo – sportline, novo, Prodam; 
gsm 041/881-746.
Prodam jajčko lupinico peg perego za do-
jenčka, cena 60 eur; gsm 041/339-031.

DRUGO ODDAM – PODARIM
Ajdove luščine, primerne za vzglavni-
ke, simbolično oddam; gsm 070/708-
155.

DRUGO – KUPIM
Kupim suho slamo; gsm 040/247-
899.

Kupim traktor od 40 do 70 ks, v do-
brem ali slabem stanju, dobro plačilo; 
gsm 051/203-387.

VOZILA IN OPREMA
Prodam VW polo, l. 2000, rumene bar-
ve, dobro ohranjen; gsm 041/318-644.
Prodam honda CR-V 2.2, l. 2010, dizel, 
4 x 4 automatic, usnje ful oprema, me-
talic srebrna, 1. lastnik, cena 21.000 
eur; gsm 041/382-944.

NEPREMIČNINE
Prodam garsonjero v okolici Nazarij; 
gsm 031/526-984.
Mozirje center, oddam lokal; gsm 
031/251-749.

OSEBNI STIKI
Fant si želi ustvariti družino, zato rabi zve-
sto žensko; gsm 041/229-649.

Nadaljevanje Napovednika dogodkov s strani 25.
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